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Prešinja vas 46 a, 3301 Petrovče, Tel 03 713 60 66

Delovni čas: 
od 7.00 

do 17.00 ure

Pogodbena delavnica:

trig lav

pogodbeno cenilno mesto zavarovalnic, pri nas 
opravite vse na enem mestu, ZA VSE TIPE VOZIL!

■ popravilo - izravnava pločevine po toči 
BREZ ličanja

vozilo pripeljete k nam, kjer ga ocenimo, 
prevzem nadomestnega vozila, ob koncu 
popravila pri nas odpeljete BREZ plačila 
( zavarovalnica izda nalog s pooblastilom)

ZAVAROVALNICA MARIBOR

AdriaticSlovenica
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KMETIJSKA ZADRUGA 
ŠALEŠKA DOLINA z.o.o., Šoštanj

Informacije:
- KT Šmartno ob Paki
896 52 52 ali 051 317 024

- TPC Šoštanj
898 49 88 ali 031 359 069

- KT Velenje
897 28 30 ali 051 353 783

VELIKA IZBIRA IGRAČ 
BRUDER PO ODLIČNIH CENAH!

IGRAČA TRAKTOR ŽE OD 20.00 € 
IGRAČA TOVORNJAK ŽE OD 28.00 €

IGRAČATRAKTOR 

105,00 €

P o k lič ite

Vsak dan vam nudimo Privoščite si za spremembo
mesno ali brezmesno malico čisto pra vo in nepozabno

in jed i po naročilu. grajsko večerjo!

REZALNIK KOVINSKI
BREZŽIČNI

PALIČNI
MEŠALNIK

MIKROVALOVKA Z GRILOM
I VARČNE 

Ì.1 ŽARNICE

ŽE OD 3 ,70€

VARILNI APARAT 
VAR EX

PŠENIČNA 
KRMILNA MOKA, 

KLASJE 35 KG
5,50  €

VELIKA NAGRADNA IGRA 
inform acije na 

www.kz-saleskad olina.si

TROSILEC HLEVSKEGA 
GNOJA 60 H F 

8.800.00 €

500.00 € JABOLČNI
KOMPRESOR BATNI NS KRHLJI

Ugodna ponudba  sočnih  jabolk 
Sadjarstva Turn, p ride lan ih  na 
sonaraven način.
Inform acije: 898 49 90 ali 041 649 516 
Delovni čas: ponedeljek  -  petek  
od  12. do 16. u re , k i velja celo leto.

_

K m e t i j s k a  z a d r u g a  Š a le š k a  d o l i n a  z  v a m i  i n  z a  v a s
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Vlomilci vedo, da gredo rabljene 

knjige slabo v promet
Osrednja knjižnica Mozirje deluje kot splošna 

knjižnica na območju vseh sedmih zgornjesav- 
injskih občin. Poleg osrednje knjižnice v Mozirju 
ima v vseh ostalih tukajšnjih občinskih središčih 
(Nazarje, Gornji Grad, Rečica ob Savinji, Ljubno 
ob Savinji, Luče in Solčava) krajevne knjižnice.

Knjižnica je v bistvu informacijski center, ki zbi
ra, obdeluje, hrani in posreduje knjižnično gradi
vo, zagotavlja dostop do knjižničnega gradiva, 
elektronskih publikacij, katalogov in drugih baz 
podatkov, sodeluje v medknjižnični izposoji, pri
dobiva in izobražuje uporabnike, sodeluje v in
formacijskem opismenjevanju, zbira, hrani in 
posreduje dom oznansko gradivo, opravlja 
založniško dejavnost in organizira različne ob
like dela za uporabnike in obiskovalce knjižnice.

Dejavnost knjižnice je za občane, ne glede na 
njihovo starost, izjemnega pomena in zato je 
naloga lokalnih skupnosti, da ji zagotavljajo ust
rezne pogoje za delovanje, ki pa se s časom seve
da spreminjajo in postajajo, tako kot življenje na 
sploh, vse zahtevnejši. Novi prostori, ki se obeta
jo  osrednji knjižnici v Mozirju, bodo omogočili njen 
nadaljnji razvoj in nenazadnje višji standard upo
rabnikom.

Očitno pa knjige niso zanimive za vse, kar seje 
izkazalo tudi pri nedavnem vlomu v dom kulture 
v Nazarjah. Vlomilci so prebrskali tako rekoč vse 
prostore oziroma pisarne različnih organizacij, 
ki gostujejo v tem objektu, le vrata nazorske kra
jevne knjižnice so ostala nedotaknjena. Vlomil
cev knjige očitno niso mikale, ker so bili verjetno 
že prej obveščeni o tem, kar pišemo v tokratni 
številki Savinjskih novic, da gredo rabljene knjige 
slabo v promet. Kaj pa če so nepridipravi storili 
napako, saj bi v knjižnici lahko našli knjigo z 
naslovom 13 nasvetov, kako izvesti popoln vlom? 
Ha, to je šala, da ne bi kdo mislil, da takšna knjiga 
v resnici obstaja.

20. november je dan slovenskih splošnih 
knjižnic. V okviru tega dneva potekajo v posa
meznih knjižnicah razne kulturne prireditve. 
Misel letošnjega praznovanja je »Kako diši moja 
knjižnica«. Osrednja knjižnica Mozirje vas ob tej 
priložnosti vabi na literarni večer v Galerijo Mozir
je, o katerem več informacij najdete v napoved
niku na strani 26. Dobrodošli!

IZ VSEBINE: 47
Tema tedna:
Knjižnica Mozirje v prostorski s tiski.............. 4

Mozirje:
Drugi najlepši turistični kraj v Sloveniji

Intervju:
Mirko Strašek, direktor KLS Ljubno d.d......... 8

Opozorilna stavka SKEI:
V Zgornji Savinjski dolini ni(smo) stavkali... 10

Ex tempore "Mozirski gaj":
Naj nas umetnina nagovori..........................11

Regijski kviz gasilske mladine:
Na državno tekmovanje

19

Solčava:
Požar v stanovanjski hiši 
usoden za 53-letnega domačina

Nazarje:
Dom kulture še letos 
s prenovljeno notranjostjo.
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KNJIŽNICA MOZIRJE V PROSTORSKI STISKI

Selitev predvidena za leto 2011
Danes, v petek, 20. novembra, praznujemo Dan splošnih knjižnic, kul

turnih ustanov, ki vsvojih prostorih zbirajo in hranijo bogate knjižne zbirke 

in dragoceno domoznansko gradivo. Območje Zgornje Savinjske doline 

pokriva Osrednja knjižnica Mozirje, ki ima v vsaki občini svojo krajevno 

knjižnico. Žal pri razdeljevanju občinskega denarja kulturne ustanove 

niso v ospredju, seveda pa pride čas, ko so knjižne police vendarle pre

polne, širitev a li selitev knjižnice v večje prostore pa postane nujnost.

K R A JA N I  RADI P O D A R J A J O  
R A B L J E N E  K N J I G E

Do tega je  prišlo tudi v Mozirju. K 
sreči se občinska uprava te prob
lematike zaveda odkup novih pro
storov, namenjenih večji in mod
ernejši knjižnici, pa je v teku. Gre za 
prostore nad Mercatorjevo samo
postrežno trgovino, za zgornji dve 
nadstropji, kjer bo knjižnični de
javnosti namenjenega precej več 
prostora kot sedaj. Selitev je predv
idena v letu 2011.

Več kot 2.700 obiskov mesečno

beležijo v mozirski knjižnici, v letošn
jem letu seje samo v mozirsko enoto 
vpisalo 180novihčlanov. Dokaztorej, 
daje potreba ljudi po prebiranju strok
ovnega ali sproščujočega knjižnega 
gradiva velika, medtem ko si nakup 
knjige dandanes lahko privošči ved

(foto: TG)

I  i  {  ~  1 Ana Lamut, direktorica Osrednje 
■ L J  j knjižnice Mozirje:

.j »Prostorska stiska se vsako leto bolj
' odraža v naši knjižnici. Pomanjkanje

čutimo predvsem v čitalnici, kjer ni 
dovolj prostora za vse uporabnike, 
ki si želijo prelistati revijo, knjigo ali 
počakati na svojega otroka, ki pos
luša pravljico. Premalo prostora je na 
mladinskem oddelku, kjer izvajamo 
pravljične ure. Po navadi pravljično 
uro obišče okoli petnajst otrok in na 
nekatere otroke čakajo starši, ki jim  
pomagajo tudi pri ustvarjalnih de
lavnicah.

Utesnjenost se prav tako čuti v računalniškem kotičku. Uporabniki 
računalnikov niso samo otroci, ampak tudi odrasli, študenti, dijaki in 
turisti. Poleg tega si želimo izvajati kratka uvajanja za uporabo različnih 
programov predvsem za starejše, ki jim  računalniki niso domači, in brez
poselne, katerim lahko ponudimo ogromno koristnih informacij iz ra
zličnih gradiv, ki jih hranimo. Povezujemo pa se tudi s Centrom za 
vseživljenjsko učenje v Nazarjah.

Utesnjenost je opazna tudi pri razvrščanju knjižnične zbirke na rega
lih, saj postavitev ni takšna, kot si želimo mi in uporabniki oziroma člani 
knjižnice. Poleg nakupa dobivamo namreč veliko knjižnih darov od kra
janov. Vsega seveda ne moremo uvrstiti v zbirko, zato to gradivo po
darjamo naprej obiskovalcem in moram reči, da je za te knjige veliko 

zanimanja.
Zelo smo zainteresirani za gradivo, ki ima domoznanski pomen, torej 

za gradivo, ki govori o naši dolini ali pa je avtor doma iz naše doline, ter 
za gradivo, kije aktuolno in ima širši pomen. Knjižnična zbirka vsplošnih 
knjižnicah mora biti aktualna, sodobna in namenjena najširšemu krogu 
krajanov. Zaradi vsega naštetega smo zelo veseli pobude naše občine, 
da za knjižnico poiščemo nove, sodobnejše in večje prostore, kjer bo 
možno program in naše delo opravljati prijaznejše do uporabnikov.«

V mozirski kn jižn ic i mesečno beležijo več kot 2.700 obiskov

no manj oseb. A ni še dolgo nazaj, ko 
so številne knjige ali celotne zbirke 
pogosto našle prostor na domačih 
knjižnih poličkah.

Danes kljub zastarelosti ali neak- 
tualnosti večine starejših kupljenih 
knjig marsikdo ne more kar odvreči 
v smeti. Tudi prodaja takšnega gra
diva ni aktualna, zato se marsikdo 
sprašuje, kam z njim. Prvi odgovor, 
ki pride na misel, je seveda knjižnica, 
tam bodo knjige na voljo tudi dru
gim ljudem.

V Knjižnici Mozirje in ostalih kra
jevnih enotah po dolini takšne kn
jige seveda sprejemajo, marsikdo, 
ki želi knjige oddati, pa je začuden 
nad informacijo, da večina teh kn
jig ne more romati na knjižne police,

ker ima velik del podarjenih knjig 
namreč knjižnica že v svoji izposoji, 
številna od teh knjižnih del pa ne 
dosegajo visoke branosti. Poleg 
tega je v knjižnici Mozirje že huda 
prostorska stiska, marsikdaj tudi 
nove, aktualne knjige le stežka na
jde jo  prostor na prenapolnjenih 
knjižnih policah.

Stare, podarjene knjige torej tudi 
mozirska knjižnica podarja naprej, 
obiskovalci si jih lahko naberejo iz 
košar, ki so postavljene v predpros
toru. Razveseljiv je podatek, da sko
raj vse te knjige najdejo novega last
nika, kar kaže na to, da zanimivo 
branje z leti ne izgublja na svoji vred
nosti.

BO I N T E R N E T  I Z R I N I L  
K N J I Ž N I C E ?

V dobi novih tehnologij postaja ak
tualno tudi vprašanje, ali knjižnice 
sploh še lahko dobro opravljajo nalo
go informacijskih centrov. Uporaba 
interneta postaja vedno bolj razširje
na, poleg tega so v svetu že na voljo 
elektronski bralniki oziroma brezžične 
bralne naprave, tanjše celo od svinčni
ka, ki v svoj »spomin« hranijo ne le eno 
ampak več želenih knjig. V Ameriki je 
takšna naprava na voljo za slabih tris
to evrov, kljub sorazmerno visoki ceni 
pa se prodaja skorajda za med. A 
knjižnice vendarle ne morejo biti kar 
tako izpodrinjene, saj šoto centri, kjer 
zaposleni uporabnikom pomagajo 
do konkretnih informacij na način, ki je 
okolju najbližji. Z besedo torej in sele
ktivno ponudbo natančno tistega 
gradiva, ki ga uporabnik potrebuje in 
zahteva.

Tatiana Golob

(foto: ML)

Ivo Suhoveršnik, župan občine 
Mozirje:

»Mi smo podjetju Mercator pred
lagali odkup prostorov nad samo
postrežno živilsko trgovino in tudi 
dobili pozitiven odgovor. V prihodn
jem letu bomo šli v pripravo potreb
ne projektne dokumentacije, pripra
vili bomo pogodbe. Selitev knjižnice 
v precej večje prostore je predvide
na za leto 2011, ker pa gre za drag 
projekt, katerega sami ne moremo 
izpeljati, resno računamo na prido
bitev evropskih sredstev oziroma na 
uspešnost pri ustreznih razpisih.«

©



KRITIKE PREDLOGA ZAKONA 0  SKLADU KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ

Slabitev sklada in slabši nadzor 

nad njegovim delom
Na nedavnem posvetu, ki ga je sklical parlam

entarni odbor za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano, so bile izrečene številne pripombe na 
predlog Zakona o Skladu kmetijskih zemljišč. 
Predlogu so nasprotovale tudi strokovne službe 
ministrstva za finance, saj po njihovem prinaša 
kar nekaj negativnih posledic, kljub temu pa je 
vlada predlog zakona sprejela in le-ta sedaj čaka 
na obravnavo v državnem zboru.

Vlada z omenjenim predlogom skladu krči 
sredstva, saj naj bi dobil devet milijonov evrov na 
leto manj kot doslej, kar bi pomenilo, da bo v pri
hodnje kupoval še manj kmetijskih zemljišč in 
gozdov in se tako še bolj oddaljil od svoje osnovne 
naloge smotrnega zaokrožanja kmetijskih pov
ršin. Na sklad naj bi bilo prerazporejenih okoli 
dvajset delavcev Zavoda za gozdove Slovenije, 
ki bi nadzorovali koncesionarje, ki gospodarijo v 
državnih gozdovih. To bi imelo za posledico sla
bitev javne gozdarske službe, menijo za zavodu.

»Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano se obnaša ignorantsko do udeležencev 
javne razprave o omenjenem predlogu zakona. 
Za preučitev pripomb in pobud v zvezi s predl
ogom Zakona o Skladu kmetijskih zemljišč in goz
dov RS si vlada ni vzela niti dneva,« je izjavil Jakob 
Presečnik, vodja poslanske skupine SLS. Tudi šte
vilni drugi strokovnjaki opozarjajo, da gre večina 
predlaganih sprememb v smeri slabitve sklada 
in povečanja njegove odvisnosti od proračun
skih sredstev.

»Vlada se do porabe javnega denarja obnaša 

ignorantsko in nonšalantno,« je ogorčen 

poslanec SLS Jakob Presečnik (foto: KF)

Predlog zakona zmanjšuje nadzor nad delom 
sklada, ko ukinja nadzorni odbor, hkrati pa sklad 
ne bo več zavezan poročati neposredno držav
nemu zboru. »Nadzor nad porabo proračunskih 
sredstev moramo kvečjemu okrepiti in narediti 
še bolj transparenten, še posebej v času ekonom
ske krize. Aktualna vlada pa se do porabe 
javnega denarja obnaša ignorantsko in non
šalantno in v primeru Sklada kmetijskih zemljišč 
celo onemogoča nadzor državnemu zboru,« je 
ogorčen poslanec Presečnik.

Marija Lebar

NAZARJE

Dom kulture še letos 

s prenovljeno notranjostjo
Ta teden so v nazorskem domu kulture namešča

li nova vrata in stavbno pohištvo, prenovitvena dela 
pa potekajo že vse od oktobra. Adaptacija je bila 
nujna, sajje bil objekr že trikrat močno poplavljen, 
nazadnje septembra pred dvema letoma.

V letu 2008 je Občina Nazarje naročila pod
robni sanacijski elaborat, na osnovi katerega so 
se odločili za sanacijo v letih 2009 in 2010, če 
bodo pridobili sredstva iz državnega programa 
odprave posledic poplav za leto 2007. Del sred
stev za sanacijo zagotavljajo sami iz naslova po
rabe obvezne proračunske rezerve. Tako bodo 
letos prenovili notranjost, naslednje leto pa še 
zunanjost zgradbe.

V ta namen so izvedli dva postopka javnega 
naročanja. Na razpisuje bilo za letošnja notranja 
dela kot najboljši ponudnik izbrano podjetje Pluton, 
za dela v naslednjem letu pa podjetje Remont.

Največji poudarek letošnje sanacije je ureditev 
avle v pritličju, kjer bodo zamenjali vhodna in os
tala vrata. Zunanje stavbno pohištvo bo names
to v leseni v aluminijasti izvedbi, za katero so se 
odločili zaradi trajnosti v primeru novih poplav. 
Namesto vetrolova bodo namestili električno to
plotno zaveso.

Iz avle bodo odstranili kabino za prodajo vstop
nic, po tleh bodo položili kakovostno protidrsno 
keramiko, prav tako po stopnicah v nadstropje. 
Odstranili bodo stenske obloge, zamenjali dotra
jane instalacije in namestili novo razsvetljavo. S 
stropov bodo odstranili lesene obloge in jih na
domestili z mavčnimi. V skladu s finančnim i 
zmožnostmi postopno prenavljajo tudi streho 
objekta. Del so obnovili že lani, za dokončanje 
prenove ostaja še zadnja tretjina strehe.

Marija Lebar

\

(  N a kratko

Ve« denarja za gasilce
Župani zgornjesavinjskih občin so se na 

rednem srečanju 11. novembra dogovorili 
glede povišanja sredstev, ki jih občine na
menjajo delovanju Gasilske zveze Zgornje 
Savinjske doline. Dosedanji prispevek so 
zvišali za 200 evrov na posamezno gasil
sko društvo, teh pa je v dolini petnajst.

ML

Državno srečanje pesnikov 
in pisateljev senorjev v 
Juvanju

V Juvanju je drugi novembrski vikend 
potekalo državno srečanje pesnikov in pis
ateljev seniorjev, ki gaje udeležilo 18 piscev 
iz šestih slovenskih regij. O srednji del 
srečanja je  bil namenjen učenju o tem, kako 
pisati: v dialektu, slengu ali v knjižnem jeziku. 
Udeleženci so pri tem prišli do zanimivih 
odkritij, da je za ohranjanje slovenske pis
ane besede tako za bralce kot za ustvar
jalce pomembno vse.

MŠ

Večer s Cirilom Zlobcem na 
Rečici ob Savinji

Novembrski večer z besednim  umet
nikom Cirilom Zlobcem na Rečici ob Savinji 
je  bil poln iskrive šaljivosti, modrosti, ki jo  
lahko prinesejo le zrela 80. leta, ter pesmi, s 
katerimi je povedal vse, kar je občinstvo 
želelo slišati. Prejemnik številnih nacionaln
ih in mednarodnih nagrad ter priznanj za 
več kot sto knjig poezije, proze, esejistike in 
prevodov sedaj piše spomine.

AG

Švedska veleposlanica v 
Sloveniji v Logarski dolini

Društvo Planet Zemlja je v sodelovanju z 
družbo Avto Aktiv organiziralo prvi eko rally 
po Sloveniji, katerega namen je poudariti 
pomen varčnega načina vožnje na okolje 
in varnost v cestnem  prom etu. Med 
udeleženci rallyja s ciljem v Logarski dolini 
je bila tudi švedska veleposlanica v Sloveniji 
Inger Ultvedt.

ŠS

O vseh omenjenih dogodkih več v prihod
nji številki Savinjskih novic.

v__________________________________________ J
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MOJA DEŽELA • LEPA IN GOSTOLJUBNA OBČINA REČICA OB SAVINJI

Mozirje drugi najlepši 

turistični kraj

Težave z vračilom vlaganj 

v telekomunikacije
V soboto, 14. novembra, je  v 

Domu kulture v Velenju potekala 
zaključna prireditev trad ic iona l
nega tekmovanja Turistične zveze 
Slovenije Moja dežela - lepa in gos
to ljubna, na kateri so podelili 
priznanja najlepše urejenim krajem 
in objektom, med drugimi tudi izlet
niškemu kraju Mozirje (2. mesto) in 
turistični kmetiji Majdač iz Solčave 
(dve jabolki). Gostitelj prireditve, 
mesto Velenje, je v kategoriji velikih 
mest prejelo priznanje za prvo mes
to.

Častni pokrovitelj sklepne prire
ditve je  bil predsednik Republike 
Slovenije dr. DaniloTùrk, kije zbran
im spregovoril o pomenu tovrstnih

aktivnosti ter aktualnem dogajanju 
v državi. Ob tem je izpostavil ple
menitost ljudi, ki prostovoljno pris
pevajo k urejanju krajev, dvigu kul
ture in prijaznosti naše dežele. Zah
valil se je tudi vsem, ki so zaslužni za 
izvedbo ocenjevanja, in vsem, ki so 
prispevali k uspehom ocenjevanih 
in nagrajenih krajev, ustanov, pro
gramov in destinacij.

Župan občine Mozirje Ivo Suho- 
veršnik je ob tej priložnosti napo
vedal, da se bo Mozirje v prihodn
jem letu potegovalo za elitno evrop
sko priznanje Entente florale 2010 
na področju urejenosti krajev v pri
merljivi kategoriji.

Jože Miklavc

Župan občine Mozirje Ivan Suhoveršnik sprejema priznanje iz rok 

predsednika Turistične zveze Slovenije Dominika S. Černjaka
(foto: Jože Miklavc)

GORNJI GRAD

Prenovitvena dela na 

pokopališču
Tik pred dnevom spomina na mr

tve so v Gornjem Gradu zaključili z 
deli na prenovi pokopališča. Poseg 
je bil potreben zaradi prejšnje slabe 
izvedbe in dotrajanosti glavnih poti 
ter neuglednega videza pokopal
išča.

Občina ima za upravljanje s poko
pališčem  sklenjeno pogodbo s 
Komunalo Gornji Grad, preko katere 
so se izvajala prenovitvena dela, Za 
omenjeno investicijo je bilo v proraču

nu zagotovljenih 17.000 evrov. »Na
jprej je bilo treba odstraniti dotrajane 
tlakovce in robnike. Zaradi predhodne 
slabe izvedbe, saj pod tlakovci ni bilo 
gramoznega nasutja, je bila na novo 
izvedena podlaga v debelini 30 cm. 
Položenih je bilo preko 200 kvadrat
nih metrov tlakovcev, nameščeni so 
novi robniki in vgrajeni novi jaški za 
meteorno vodo,« je  povedal župan 
Stanko Ogradi.

Marija Lebar

Konec oktobra je Občina Rečica 
ob Savinji državnemu pravobranil
stvu p red laga la  operativn i ses
tanek glede problematike vračan
ja  vlaganj v te lekom unikacijsko 
omrežje. Pravobranilstvo je nam
reč na urgenco občine posredova
lo pisni odgovor, v katerem navaja, 
da iz predloženih listin ni mogoče 
nedvoumno ugotoviti, koliko so v 
telekomunikacijo vložili in kolikšen 
deležjim pripada.

Na občini so, nasprotno, mnenja, 
da so predložene listine jasne in

ZGORNJE POBREŽJE

podkrepljene v vseh primerih, ra
zen v enem, vsaj s pogodbami med 
izvajalcem in naročnikom. S prob
lematiko je  seznanjena tudi pristoj
na občinska komisija, zadevo pa je 
večkra t obravnaval tud i rečiški 
občinski svet. Na občini se soočajo 
s številnim i vprašanji občanov v 
zvezi v vračilom vlaganj in pričaku
jejo, da jih bo državno pravobranil
stvo v primeru drugačnega mnen
ja pozvalo k dopolnitvi dokument
acije ali razjasnitvi dilem.

Marija Lebar

65 let od pristanku 

zavezniškega letala
V petek, 6. novembra, natančno 

ob 65. obletnici zasilnega pristan
ka zavezniškega letala, so na Zgorn
jih Pobrežjah pripravili priložnostno 
svečanost. Leta 1944 so številna 
zavezniška letala preletavala naše 
ozemlje in partizanskim silam dova
žala pomoč v obliki hrane, oblačil, 
orožja in streliva. Zavezniško letalo 
halifax je 6. novembra 1944 zara
di okvare zasilno pristalo na Zgorn
jih Pobrežjah. Šestčlanska posad
ka angleških kraljevih sil (RAF) je os
tala nepoškodovana in se s pomoč
jo domačinov varno vrnila v letalsko 
bazo v italijanskem Bariju.

Prireditevje povezoval Janko Žun- 
tar in se zahvalil Stanku Kopušarju,

kije poskrbel za postavitev spome
nika in križa. Pomen bojev za svo
bodo v 2. svetovni vojni je v govoru 
izpostavil rečiški župan Vinko Jeraj 
in opozoril na pomemben prispe
vek zaveznikov.

Franc Jeraj iz Združenja borcev 
za vrednote NOB je poudaril, da se 
trudijo, da bi dogodke iz polpretek
le zgodovine ohranili žive tudi v se
danjih časih, udeležence sloves
nosti pa je pozdravil še predsednik 
Društva letalcev Zgornje Savinjske 
doline Miran Bele in povedal, da se 
v društvu trudijo zbrati čim več po
datkov o dogodkih v tem zračnem 
prostoru iz 2. svetovne vojne.

Štefi Sem

Rečiški župan Vinko Jeraj je opozoril na pomemben prispevek 

zaveznikov v 2. svetovni vojni (foto: Štefi Sem)



O r g a n i z a c i j eC
ŠMARTNO OB PAKI

Prenovljena zadružna trgovina še prijaznejša za kupce

Z adaptacijo trgovine je Kmetijska zadruga Šaleške doline v 
Šmartnem ob Paki uredila sodoben prodajni center (foto: ML)

V vrsti dogodkov, ki so se minule dni 
zvrstili ob občinskem prazniku v 
Šmartnem ob Paki, je bilo tudi odprtje 
prenovljene trgovine šaleške kmeti
jske zadruge. Dogodek je v soboto, 
14. novembra, privabil številne obisk
ovalce. Ob tej priložnosti so ravnatelju 
tamkajšnje osnovne šole izročili bon 
v vrednosti 1.000 evrov.

Kot je v nagovoru dejal direktor za
druge Ivan Drevje bila trgovina kljub 
adaptaciji ves čas odprta, prenovlje
na in razširjena pa je za kupce še bolj 
prijazna. Drevje še dodal: »Upravni 
odbor in vodstvo zadruge smo za
znali potrebo po razširitvi ponudbe v 
kraju, kjer ljudje sprejemate zadružno 
trgovino za svojo, in navkljub kruti 
globalizaciji smo zadružniki z vami, 
občani Šmartnega ob Paki, in vas ne 
bomo zapustili kot mnogi drugi, kat
erih hlastanje za dobičkom je že na 
meji pohlepa.«

Z adaptacijo trgovine so uredili 
sodoben center, ki nudi na primer

ni površini trgovsko blago za porab
nike vseh generacij in za večino 
želja kupcev. Ponudbo bodo nad
grajevali v skladu s prodajnimi tren
di. Večji poudarek bo na ponudbi 
fitofarmacevtskih pripravkov, eno
logiji, semenarstvu in proizvodih 
lastne blagovne znamke SLODAR. 
V kratkem bodo stalnica kakovo
stne ponudbe tudi čebelarski proiz
vodi in reprodukcijski material za 
čebelarje.

Direktor Ivan Drevje izpostavil še 
dobro sodelovanje z Občino Šmartno 
ob Paki, karje potrdil tudi župan Alojz 
Podgoršek, kije izrazil prepričanje, da 
je bila odločitev zadruge, da kljub 
negotovim časom investira v prenovo 
trgovine, prava in znak tudi drugim, 
daje odločitev za investiranje v občini 
Šmartno ob Paki smotrna.

Predsednik upravnega odbora 
Kmetijske zadruge Šaleška dolina 
Rudi Ježovnikje ravnatelju šmarške 
Osnovne šole bratov Letonje izročil

ček v znesku tisoč evrov. Ravnatelj je 
povedal, da bodo sredstva porabili 
za zdravo prehrano učencev. Ti so na 
slovesnosti izvedli inovativen kulturno 
zabavni program.

Sledil je še blagoslov nove prido
bitve in slovesno rezanje traku, ki so 
ga opravili župan Alojz Podgoršek, 
predsednik upravnega odbora Rudi 
Ježovnik in direktor Ivan Drev.

Nazadnje je bila zadružna trgovi
na v Šmartnem prenovljena pred 
enajstimi leti. Prejšnji prodajni pros
tor so podvojili in se sedaj razpros
tira na površin i 400  kvadratnih 
metrov. Razširili so tudi skladišče in 
uredili zunanjost. Celotna investici
ja je bila vredna okoli 180 tisoč ev
rov.

Marija Lebar

VETERINA MOZIRJE

Večji poudarek idravljenju malih živali

Veterinarji v sodobno opremljenih prostorih opravljajo različne vrste 

operativnih posegov (foto: Benjamin Kanjir)

Notranjost veterinarske postaje v 
Mozirju je v lanskem letu dobila pov
sem novo podobo. Zavoljo uvajan
ja  male prakse, preventive in kura- 
tive domačih ljubljenčkov je  bilo 
potrebno predelati in dejavnosti 
ustrezno prilagoditi spodnje pros
tore njihove zgradbe.

Za razširitev dejavnosti so se veter
inarji odločili spričo dejstva, da doli
na nujno potrebuje strokovno us
posobljeno osebje in primemo oprem
ljene ambulantne prostore za delo s 
hišnimi ljubljenčki. Dotlej za te ak
tivnosti niso imeli niti materialnih zmo
gljivosti niti razpoložljivega kadra. 
Prvenstveno so se, glede na potrebe, 
ukvarjali predvsem z govedom in 
prašiči. Na tem področju so zelo us
pešni in dosegajo dobre rezultate. V 
zadnjih letih pa je vse več ljudi, ki si 
želijo strokovne zdravstvene oskrbe 
tudi za hišne ljubljenčke, kot so psi in 
mačke. Uporabniki storitev pričakuje
jo strokoven in prijazen pristop ter vi
soko usposobljeno osebje.

Daša Hramec, dr. vet. med., je na 
tem področju v zgornjesavinjsko vet
erino prinesla novo svežino. V sodob
no opremljenih prostorih sprejema

štirinožne paciente in jim s pomočjo 
ostalih veterinarjev nudi ustrezno po
moč. Uspešno se lotevajo tako zdrav
ljenja kot preventive. Pokazatelj kval
itetno opravljenega delaje že preko 
dvesto strank, s strokovnostjo in 
ljubeznijo do malih živali pa bo pov
praševanje po teh storitvah gotovo še 
raslo. Vse to bo še lažje doseči, ko 
bodo uresničeni tudi nadaljnji načrti. 
Slednji predvidevajo nakup rentgen
ske naprave, analizatorja krvi in 
opreme za monitoring, torej spreml

janje življenjskih funkcij med operativn
imi posegi.

Nova kategorija, ki se je v zadnjih 
letih na podlagi ustreznih znanj loteva
jo v mozirski veterini, je tudi zdravljen
je konjev. Lastnikov teh plemenitih 
živali, namenjenih predvsem za šport, 
je vse več. Rok Planovšek, dr. vet. med., 
kije prav tako zaposlen na mozirski 
veterini, je širše cenjen in iskan stroko
vnjak za to področje. Nova oprema 
za diagnostiko bo služila tudi temu 
področju veterine.

Zgornjesavinjsko veterina ima kore
nine precej desetletij nazaj. Pred letom 
1980 so veterinarji delovali s 
sedežem v Gornjem Gradu, po tej let
nici je  bila ustanovljena Savinjsko 
Šaleška veterinarska postaja s 
sedežem v Mozirju. Nov zagon so 
oktobra leta 1982 omogočili novi 
prostori v zgradbi, ki sta jo  skupaj 
zgradili mozirska in velenjska občina. 
Kronologijo razvoja dobro pozna 
Marjan Lešnik, dr. vet. med., dolgolet
ni izkušen veterinar.

Različne organizacijske oblike so se 
spreminjale vse do sedanje, kije bila 
privzeta sredi leta 2002. Veterino 
Mozirje od junija 2007 vodi Jože Pod- 
meninšek, dr. vet. med. Zaposlenih je 
sedem veterinarjev. Poleg že omen
jenih še Primož Naglič, Bojan Štajner 
in Drago Zagožen, vsi z nazivom dr. 
vet. med. Podmeninšek vodi veterino 
s smelimi načrti za naprej in prepričan
jem, da mora dober gospodar slediti 
toku napredka, predvsem v smislu 
kvalitetno opravljenih storitev, hkrati 
pa uspešno krmariti v prid dejavnos
ti, zaposlenih ter končnih uporabnik
ov -  živali.
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MIRKO STRAŠEK, DIREKTOR KLS LJUBNO D.D.

»Po mojih izkušnjah se poštenost 

na dolgi rok vedno izplača«

Mirko Strašek (foto: arhiv SN)

V  podjetju KLS Ljubno so se kot specialisti 
za avtomobilsko industrijo že  sredi lanske
ga leta, ko je večina podjetij v drugih industr
ijskih panogah šele opazovala, kaj se doga
ja, soočili z  vsemi dimenzijami gospodarske 
in finančne krize. Danes z  zadovoljstvom 
ugotavljajo, da so pravočasno sprejeli ust
rezne ukrepe, in tako svoj položaj na trgu še 
izboljšali. Ali je kriza za KLS že  stvar pretek
losti? O  tem in še o marsičem smo se pogo
varjali z  direktorjem Mirkom Straškom.

Da bo prišlo do krize, smo slutili že leta 2007, ko 
seje začela skokovita rast borznih tečajev in cen 
surovin. Cene naših reprodukcijskih materialov so 
od februarja do julija lani zrasle za več kot petdeset 
odstotkov, kar je bilo vse prej kot normalno in se je 
nazadnje zgodilo v času jugoslovanske hiperinflac
ije. Cena surove nafte je zrasla na 150 dolarjev za 
sodček in očitno je bilo, da so v ozadju borzne igre. 
Potem je počilo in avtomobilska industrija je bila 
takoj za finančno, kije najprej občutila posledice 
krize.

Kakorje v naši navadi, smo takoj reagirali, saj so 
nas dolgoletne izkušnje izučile, da se moramo 
nemudoma odzivati na spremembe na trgu, tudi 
kadar niso tako drastične, kot je bila ta. Takoj smo 
prilagodili delovni čas, izvedli določene ukrepe na 
področju stroškov in začeli zmanjševati zaloge. 
Odpovedali smo se načrtovanim investicijam ozi
roma jih preložili, čeprav smo že imeli podpisane 
pogodbe, potem pa smo se dogovorili z bankami 
za drugačen način vračanja obveznosti, kijih ima
mo do njih. Še bolj pa smo se posvetili našim odje
malcem.

- Kako ste reševali kadrovske viške, saj se vam je 
obseg naročil zelo zmanjšal?

Zaradi zmanjšanja naročil in velikih zalog bi mor
ali takrat zmanjšati število zaposlenih za tretjino. 
Tistim, ki so imeli pogodbe za določen čas, jih nis
mo podaljšali. Sodelavce, ki so imeli pogodbe za 
določen čas in za katere smo vedeli, da jih bomo 
potrebovali, ko se bodo razmere normalizirale, 
smo zadržali. Pozneje smo se odločili tudi za sk
rajšan delovni čas. V obdobju od marca do av
gusta letos smo imeli 32-urni delavnik. Za to ob
dobje smo plače znižali za 10 odstotkov. Največ 
aktivnosti pa smo naredili na tržnem področju ozi
roma na področju zmanjševanja vhodnih cen 
materialov in povečevanja prodaje.

-Kaj je vtakšni situaciji v vaši panogi sploh mogoče 
narediti kratkoročno?

Kratkoročno se lahko naredi ie malo. Lagal bi, če 
bi rekel, da smo zaktivnostmi pričeli oktobra in imeli 
marca nove posle. Pridobivanje novih naročil in 
večjega tržnega deleža je namreč dolgoročni proc
es. Če ne bi v preteklosti ogromno vlagali v nove 
projekte in pridobivanje novih kupcev, ne bi mogli 
sedaj narediti prav veliko. KLSjevletih 2007 in 2008, 
torej pred krizo, razvil izdelavo za približno petde
set novih proizvodov, ki sedaj postopoma prihaja
jo v realizacijo. Tudi letos imamo visoko dinamiko 
projektovza nove proizvode. Do sedaj smojih real
izirali že 18. Tako bo v letu 2010 kar 38 odstotkov 
naše prodaje slonelo na novih proizvodih. Takšen 
tempo razvoja držimo zadnjih sedem, osem let, 
poleg tega pa smo neposredno vključeni v razvoj 
naših odjemalcev in dosegamo zelo visoko stopn
jo  kakovosti, ki se kaže v majhnem številu reklami
ranih kosov na milijon dobavljenih. Lani je bilo to 
število tri, letos pa samo dva. To je izvrsten rezultat. 
Poleg tega ne zamujamo z dobavami.

- Verjetno so se zahteve in dobavni pogoji pri vaših 
odjemalcih v času krize še zaostrili?

Dnevno se soočamo s številnimi spremembami, 
ki nam jih pošiljajo odjemalci. Povečujejo in zman
jšujejo število kosov, kijih moramo dobaviti, sprem
injajo roke dobav, naslednji teden želijo nov proiz
vod, ki smo ga razvili pred pol leta in zanj nismo 
imeli informacije, da ga bomo serijsko dobavljali, in 
podobno. Mi se na te spremembe maksimalno fle
ksibilno odzivamo, zaradi česar smo pri odjemal
cih zelo cenjeni. Prodajne cene smo znižali v pov
prečju za deset odstotkov in še izboljšali kakovost 
proizvodov in dobav. Vse toje pripomoglo, da smo 
še bolj vključeni v razvoj novih proizvodov pri naših 
odjemalcih in da smo v tem času pridobili nekaj 
novih odjemalcev. Zaloge smo uspeli znižati na op
timalen obseg in povečati svoj tržni delež.

- Poslovno leto se počasi bliža koncu, s kakšnim 
rezultatom ga boste zaključili?

Kot kaže sedaj, bomo letos količinsko prodali več 
kot lani, vrednostno pa okrog pet odstotkov manj.

Toje zame izredno spodbuden podatek in dokaz, 
da smo ukrepali pravilno.

-Je poslovanje podjetja sedaj že povsem normal
no?

KLS spet posluje normalno, kar pomeni, da dela
mo vtreh izmenah pet delovnih dni in v polovičnem 
obsegu vsako soboto, ker pač moramo loviti vse 
spremembe v dobavah, ki sem jih omenil prej in se 
pojavljajo zelo pogosto. Zlasti oktober in novem
ber sta zelo naporna glede količin izdelkov, ki jih 
moramo izdelati in dobaviti.

- Kaj po izhodu iz krize smatrate kot najbolj drago
ceno izkušnjo?

V preteklosti smo našim odjemalcem dobavl
jali iz zaloge, se pravi, da smo naredili izdelke na 
zalogo, in ko je prišlo naročilo, smo lahko hitro 
reagirali, ker ni bilo potrebno prilagajati proizvod
nje. Kriza nas je izučila, da zaloga ni samo vpraš
anje financiranja v tem smislu, da imaš vezan 
denar, ki ga ne m oreš uporabiti za tekoče 
poslovanje, ampak obstaja še druga, večja ne
varnost, da je lahko v zalogah tudi stran vržen 
denar. Lahko se namreč zgodi, da določenega 
proizvoda, ki ga imaš v zalogah, kljub napovedim 
sploh ne boš mogel prodati. V celi avtomobilski 
verigi sedaj velja, da se ne dela tako rekoč niče
sar vnaprej. Pri nas delamo za dva tedna vnaprej 
in ne naredimo ničesar, kar naš odjemalec ne bi 
vzel. Naš odjemalec pa vzame tisto, kar potrebu
je, in to je  tisto, kar mu naroči tovarna avtomo
bilov, ki pa naroči samo toliko, kolikor bo lahko 
prodala. To logikoje treba razumeti. Kdor te logike 
ne razume in se ji maksimalno ne prilagodi, se 
mu slabo piše.

- Kaj bi torej izpostavili kot ključ vašega uspeha?
Križaje potrdila pravilnost naše dolgoročne us- 

meritvev intenziven razvoj novih proizvodov in poso
dabljanje proizvodnih procesov. Kar smo uspeli 
doseči, ni velika znanost, pač pa smo delali tiste 
stvari, ki so nujno potrebne za uspeh. Za nasje odje
malec kralj in to se nam dolgoročno obrestuje. Na
jpomembnejša nemška odjemalca, ki sta tudi na
jvečja, sta nas ob zadnjem obisku seznanila, da 
smo uvrščeni med njune strateške dobavitelje. V krizi 
namreč tudi v avtomobilski industriji poteka selekc
ija dobaviteljev.

- Kako ste uspeli v teh zaostrenih pogojih znižati 
prodajne cene?

Na področju obvladovanja stroškov se spušča
mo v najmanjše podrobnosti, kajti velikih rezerv ni, 
obstaja pa množica drobnih in te je treba maksi
malno izkoristiti. Mi neprestano povečujemo 
produktivnost. Po tem kazalniku smo do marca 
letos dosegli velik padec, že v novembru pa bomo 
predvidoma dosegli produktivnost, ki smojo beležili 
pred krizo. Kot že rečeno smo intenzivno delali na 
zniževanju stroškov. Dosegli smo pomembna 
znižanja cen osnovnih materialov.

c,. \  
8

V____ /



Intervju

- Kdaj boste nadaljevali z investicijami, ki ste jih 
začasno »zamrznili«?

Naj povem, da osnovni poslovni cilj KLS ni velik 
dobiček, zavedamo pa se, da moramo stalno vla
gati v razvoj in napredovati hitreje kot konkurenti, 
kar pa ni mogoče brez dovolj velikega dobička. V 
razvoj proizvodov in nove tehnologije smo v zadn
jih letih povprečno vlagali štiri odstotke od skupne 
vrednosti prodaje, toda tu niso vštete investicije, to 
so tehnične izboljšave, to je razvoj kadrov,to so novi 
proizvodi, ki jih razvijamo za naše odjemalce. V 
zadnjih desetih letih smo investirali 35 milijonov ev
rov, od tega vzadnjih dveh letih petnajst milijonov, in 
sedaj znova odpiramo nove projekte, kar je še en 
dokaz, da KLS spet normalno posluje. Nadaljujemo 
s projektom dveh proizvodnih linij vvrednosti dveh 
milijonov evrov. Eno bomo končali decembra, dru
go v prvi četrtini naslednjega leta. V naslednjem letu 
moramo izvesti še nekaj naložb, ki so pomembne 
za povečano proizvodnjo, ki jo planiramo. Kot sem 
omenil, smo povečali tržni delež in če se bo situacija 
na avtomobilskem trgu in nasploh v svetovnem 
gospodarstvu postopoma popravljala, kot se 
pričakuje, predvidevamo naslednje leto realno rast 
prodaje za deset odstotkov.

- Kaj konkretno predstavljajo novi izdelki v vaši 
proizvodnji?

KLS trenutno izdeluje 130 do 140 različnih proiz
vodov za več odjemalcev. To so zobati obroči, 
masni obroči in signalni obroči za vztrajnike različnih 
motorjev. Sedanja dinamika razvoja motorjev je 
izredno velika. V Nemčiji so objavili, da ima motor z 
notranjim izgorevanjem še dvajsetletni razvojni 
potencial vsmislu zmanjšanja porabe in izkoristka 
energije. Govori se o porabi od enega do treh litrov 
goriva na sto kilometrov in prepolovljenih izpustih 
ogljikovega dioksida. In tako kot se spreminjajo 
motorji, se spreminjajo tudi vztrajniki motorjev, torej 
se morajo spreminjati tudi naši zobati venci in 
obroči.

-Vaša odzivnost je vtem primeru vaša prednost?
Vsekakor. Pomembno je biti z novim izdelkom čim 

prej na trgu, kajti to prinaša tržno prednost, in mi se 
na potrebe naših odjemalcev zelo hitro odzivamo. 
To sicer za nas pomeni pogoste prekinitve proizvod
nih ciklov, vendar nam ta odzivnost po drugi strani 
povečuje delež novih projektov, v katere smo vk
ljučeni. Pomembno je, da smo se v preteklih letih 
orientirali na najzahtevnejše odjemalce, kar nam je 
v začetku povzročalo velike probleme zaradi zelo 
visokih zahtev glede kakovosti in odzivnosti, ven
dar nasje po drugi strani prisililo, da smo se usposo
bili, da smo postali boljši. Lansko leto smo na prim
er izdelali več kot 90 različnih prototipov in začetnih 
vzorcev.

- Kako sedaj, ko se za vaše podjetje kriza očitno 
končuje, s pozicije direktorja podjetja ocenjujete 
protikrizne ukrepe slovenske države?

Do države sem kritičen in mislim, da se v teh kriznih 
časih nepravilno odziva. Država bi se morala obna
šati enako kot mi v podjetjih. Zelo sem žalosten, kaj 
drugega ne morem reči, ko poslušam, kako malo 
časa posveča naša vlada in politiki na sploh prob
lematiki gospodarstva in se ukvarjajo z neproduk
tivnimi političnimi temami ter s porabo. Mi v pod

jetju produktivnosti in ustvarjanju novih poslov na
menimo 90 odstotkov časa, deset odstotkov pa 
drugim zadevam, ki so prav tako povezane s temi 
cilji. Česmo v podjetjih reagirali in zmanjšali število 
zaposlenih ter znižali plače, bi morala država reagi
rati enako. Mi smo število zaposlenih prilagodili 
obsegu proizvodnje in poiskali nove posle, da bodo 
delavci bolje plačani, kajti ne moremo iti k našemu 
odjemalcu in od njega zahtevati, da nam plača 
izdelek po višji ceni, ker moramo zagotoviti plačo 
delavcu. Točno to pa dela naša država in to je nar
obe. Število zaposlenih v državnih organih se pov
ečuje into me najbolj skrbi, saj ne vidim nobenih ukre
pov za racionalno in dobro gospodarjenje.

Moram pa reči, daje bilo tudi nekaj pozitivnih ukre
pov, zlasti ta, da smo s pomočjo države nekako 
prebrodili najbolj krizno obdobje z večjim številom 
zaposlenih. Ukrepi na finančnem področju nam niso 
nič pomagali. Banke se obnašajo tako, kot se, 
pomagajo ti, ko ti gre dobro, ko ti gre pa slabo in 
imaštežave, ti nihče noče pomagati. Srečali smo se 
tudi s problemom, da so banke želele svoje težave 
prevaliti na nas z višjimi obrestnimi merami, zato 
smo iskali rešitve izven finančnega sektorja in KLS je 
rešil svoj položaj brez dodatnega zadolževanja.

- Smo v obdobju, ko se stopnjuje pritisk s strani 
sindikatov na dvig plač. Napovedani so veliki javni 
protesti. Kako vi upravljate s plačnim sistemom 
znotraj podjetja?

Razumljivo je, da so delavci preko sindikatov izra
zili nezadovoljstvo zaradi ekonomskega položaja, 
v katerem se nahajajo. Očitno je res prišlo do 
določenih nesorazmerij, saj ponekod delavec v 
delovnem razmerju v spodnjem plačilnem razredu 
dobi toliko, kot če bi bil brezposeln, toda če gledam 
gospodarstvo kot celoto, mislim, da so zahteve po 
dvigu plač prišle ob nepravem času, koje kriza še 
huda in ko finančni sektor še ni pripravljen, da bi fi
nanciral razvoj podjetij. Kar se tiče KLS, lahko rečem, 
da smo tako majhno podjetje, da čutimo eden 
drugega. Naši zaposleni so razumeli, da je bilo treba 
zmanjšati plače, ko je nastopila kriza, nezado
voljstvo pa seje pojavilo, ker so imeli delavci na 
čakanju enake plače kot tisti, ki so delali. Ko smo to 
ugotovili, smo prešli takoj nazaj na 100-odstotne 
plače, čeprav še nismo bili prepričani glede izhoda 
iz krize.

- Kako za doseganje ambicioznih ciljev stimulirate 
zaposlene?

Že lani smo si zastavili cilj, da bomo oblikovali nov 
sistem plana dela in napredka kadrov, ki bo temelj 
za motivacijsko nagrajevanje. Zavedamo se, da za 
nadaljnji razvoj potrebujemo kakovostne kadre, ki 
ne naredijo samo tisto, karjimje naročeno, temveč 
več od tega. Lani smo vtej smeri naredili prvi korak 
in nagradili pripadnost podjetju z uvedbo dodatka 
na stalnost, kije enako visok kot dodatek na delovno 
dobo. Znotraj tarifnih razredov smo oblikovali 
plačilne razrede in s tem omogočili napredovanje 
znotraj razredov. Naše izhodiščne plače so sedaj 
dvajset odstotkov nad izhodiščnimi po kolektivni 
pogodbi. Poleg stalnega iskanja racionalnih rešitev 
pri delu zaposlenih v proizvodnji smo trenutno us
merjeni predvsem vtehnično administrativni in vod
stveni kader, kjer smo analizirali vsako delovno

mesto in ugotavljamo, katera dela so nepotrebna, 
katera se ne opravljajo dovolj učinkovito in katera 
dela bi lahko drugače delegirali s ciljem povečanja 
učinkovitosti zaposlenih.

Ko seje na nivoju države začelo sindikalno giban
je in prizadevanja za minimalno plačo 600 evrov, 
smo pogledali, kaj to pomeni v našem podjetju, in 
ugotovili, da nimamo veliko sodelavcev, ki ne doseg
ajo tega praga. Odločili smo se, da na področju plač 
naredimo določene napredek. Prvi koraksmo nare
dili pri plačah za oktober in vse plače povišali za 
šest odstotkov. Od oktobra dalje pri nas ni več sode
lavca, ki bi prejel manj kot 600 evrov neto plače za 
redno delo.

Vdrugem koraku bomo plače uskladili s tem, kar 
bo dogovorjeno med socialnimi partnerji. Če bi se 
zgodilo, da bo dogovorjeno manj, kot smo naredili 
mi, vtem primeru ne bomo zmanjševali plač. In kot 
tretji korak bomo začeli izvajati napredovanja za
poslenih v skladu z doseženimi cilji, kar bo še do
datno izboljšalo plače in motiviralo sodelavce za 
še boljše delo. Ta ukrep je namenjen zlasti tistim 
zaposlenim, ki presegajo cilje.

- Kakšne posledice bo imela takšna plačna politika 
za poslovanje podjetja?

Ko smo preračunali prej navedene spremembe v 
plačnem sistemu, smo ugotovili, da potrebujemo 
500 tisoč evrov na leto več denarja za plače, torej se 
kalkulacija ne izide. Toda zaradi tega nismo 
odstopili od novega sistema, ampak smo si za 
prihodnje leto naložili nove - višje cilje. Povečati 
moramo prodajo in znižati stroške, da bomo imeli 
takšen finančni tok, ki bo omogočal realizacijo 
opisanega sistema. Za nove cilje bo treba pošteno 
garati in v sedanjih razmerah nam ne bo lahko. 
Ampak aktivnosti že tečejo, že vemo, kaj moramo 
narediti in kako bomo delali, da bomo dosegli začr
tane cilje. Ustavi nas lahko samo ponovna global
na kriza.

- Kako komentirate kritike, ki se v javnosti pojavlja
jo na račun menedžmenta?

Pavšalne kritike na račun direktorjev me motijo in 
me demotivirajo. Po mojem mnenju so razmere, kar 
se tiče vodstev, po podjetjih zelo različne in pavšal
no kritiziranje ni pravi pristop k potrebnim spremem
bam v tistih sredinah, kjer delajo narobe.

V obdobju, ko smo bili v krizi, smo v našem pod
jetju vodstvenemu timu že v letu 2008 zmanjšali 
plače za 20 odstotkov, meni pa za 25 odstotkov. 
Zaposleni prejemajo 100% plače in dodatke za 
delovno uspešnost že od junija dalje. Sedaj, koso 
rezultati dobri, bomo začeli tudi vodstvu postopo
ma izplačevati dodatke za delovno uspešnost.

Kar pa se tiče kritik na račun plač menedžmenta 
na splošno, bi spomnil na znani rek, da ko so otroci 
lačni, gledajo, koliko poje mama. Če si mama 
vzame, otroci pa nimajo, potem to vodi v težave, in 
točno to se dogaja v nekaterih podjef h. Osebno sem 
prepričan, da mora biti najprej zadovoljen odjema
lec, potem mora biti zadovoljen delavec, nato mora
jo  biti plačani dobavitelji, temu sledijo lastniki in šele 
potem si lahko vodstvo odreže svoj kos kruha. Tako 
mi delamo že nekaj časa in po mojih izkušnjah se 
poštenost na dolgi rok vedno izplača.

Pogovarjal se je Franci Kotnik



OPOZORILNA STAVKA SKEI

V Zgornji Savinjski dolini nis(m)o stavkali
Kot je povedal sekretar regijske

ga odbora SKEI Branko Amon, se 
opozorilni stavki, ki jo je v petek, 13. 
novembra, pripravil sindikat kovin
ske in elektro industrije, v podjetjih 
Zgornje Savinjske doline niso prid
ružili. Zahteva udeležencev stavke 
je bila neto plača 600 evrov in enk
raten draginjski dodatek 150 evrov 
bruto. Če tokratno opozorilo ne bo 
doseglo namena, v SKEI za 28. no
vem ber napovedujejo protestni 
shod, predstavniki delodajalcev pa 
opozarjajo, da lahko takšne zaht
eve ogrozijo obstoj marsikaterega 
podjetja in posledično velikega šte
vila delovnih mest.

Mirko Strašek, direktor podjetja KLS 
Ljubno: »V KLS ni bilo stavke, saj za to 
ni bilo razloga. V naši družbi smo se 
že kar nekaj časa prej dogovarjali z 
zaposlenimi in s sindikatom o politiki 
plač in možnem povišanju. Že lani 
smo se dogovorili, da bomo napravi
li napredek na področju plač, pa smo 
to uspeli realizirati le delno, saj nam je 
nadaljnje izboljšanje preprečila gos
podarska kriza. Zato smo to lahko 
storili šele letos jeseni. Na osnovi us
pešne prodaje vdrugem polletju 2009 
in izboljšanih poslovnih rezultatov, 
smo plače od vključno oktobra 2009 
dalje povišali za šest odstotkov. Min
imalna mesečna neto plača za polni

KRAJEVNA SKUPNOST KOKARJE

Srečanje starejših krajanov
Še dobra dva tedna in tu bo veseli 

december, čas za razveseljevanje 
najbližjih. Tudi Krajevna skupnost 
Kokarje se vsako leto spomni svojih 
krajanov, še posebej ostare lih . 
Letošnje srečanje je  bilo prvo no
vembrsko soboto v hotelu Burger 
na Venišah.

Številčna udeležba starostnikov 
je znova dokazala, da se ljudje tudi 
v tretjem življenjskem obdobju radi 
družijo, izmenjajo inform acije in 
preživijo prijetno popoldne v družbi 
prijateljev in znancev. Tega se vod
stvo KS Kokarje dobro zaveda, zato 
se z organizacijo srečanja vedno 
zelo potrudijo. Tudi letos so v svojo 
sredo povabili šolarje, saj vemo, da

se najstarejša in najmlajša gener
acija najbolje razumeta. Osnovno
šolci so pod vodstvom mentorice 
Zvonke Zakrajšek pripravili prisrčen 
program , poln veselih pesmi, 
glasbe in šaljivih recitacij. Starejši so 
jim  z veseljem prisluhnili, ravno tako 
pa tudi ljudskim pevkam Lipa iz 
Šmartnega ob Dreti.

Udeležence sta pozdravila preds
ednik KS Kokarje Stane Flere in 
podžupan občine Nazarje Matej 
Pečovnik. Flere je predstavil delo, ki 
je bilo opravljeno v zadnjem letu in 
poudaril, da je  vse, kar postorijo, 
odvisno predvsem od razpoložljivih 
finančnih sredstev.

Tatiana Golob

Predsednik KS Kokarje Stane Flere je  Leopoldu Škotniku voščil ob 

njegovem rojstnem dnevu (foto: Tatiana Golob)

delovni čas in 100-odstotni delovni 
uspeh pa ni manjša od 600 evrov.«

Petra Podkrižnik, direktorica pod
jetja Podkrižnik: »V podjetju Podkriž
nik se zavedamo, da so gospodar
ske razmere tako za delavce kot 
delodajalce zelo resne. V našem 
podjetju vlada pozitivna klima in ra
zum. Rast plač bi drastično poslab
šala konkurenčnost in povečala 
selitev proizvodnje v cenejše drža
ve, na primer Madžarsko ali Slova
ško.«

Anton Ploštajner, direktor kadrov
skih in splošnih zadev v podjetju 
BSH Hišni aparati Nazarje: »V na
šem podjetju so, glede na situacijo,

Ob svetovnem dnevu spomina na 
žrtve prometnih nesreč je po Slov
eniji v soboto, 14. novembra, pote
kala akcija prižiganja sveč po do
movih in večjih krajih. V Celju so 
tovrstno manifestacijo pripravili na 
Srednji šoli za storitvene dejavnosti 
in logistiko, na Rečici ob Savinji pa 
so č lani Sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu (SPV) 
svečko prižgali dan prej na grobu 
žrtve nedavne prometne nesreče.

SPV je ob tem v sodelovanju s 
policijo izvedel tudi preventivno ak
cijo delitve odsevnih trakov, s kate
ro so želeli povečati va rnost in 
v id ljivos t pešcev. Po besedah 
predsednika SPV Aleša Krančiča to 
ni bila njihova edina letošnja akcija,

že dlje časa potekali pogovori med 
vodstvom podjetja in predstavniki 
zaposlenih o politiki izplačil zapos
lenim. Zaposlenim ne izplačujemo 
samo plač, ampak tudi druge pre
jemke, kot so božičnica in nagrada 
iz rezultata poslovanja. Glede višine 
teh izplačil vsako leto sklenemo 
dogovor o kriterijih za izplačilo. Za
radi napovedane stavke smo se 
sestali s predstavniki zaposlenih in 
se dogovorili glede plačne politike 
v letu 2010. Kot vedno smo se tudi 
tokra t uspeli dogovoriti in našli 
sprejemljivo rešitev, zato stavke v 
našem podjetju ni bilo.«

Marija Lebar

saj so občinski upravi posredovali 
pobudo za preučitev spremembe 
prometnih znakov in spremembo 
režima na določenih odsekih cest, 
opozorili na nevarne odseke cest v 
občini, vsodelovanju s šolo pripravili 
dan za umiritev prometa, z osnovno 
šolo pa bodo sodelovali tudi pri or
ganizaciji kolesarskih izpitov.

Po Krančičevem mnenju je var
nost v cestnem prometu v rečiški 
občini na zadovoljivi ravni. Tudi v 
prihodnje bo to njihova prednostna 
naloga, pri čemer pa lahko le opo
zarjajo na pomanjkljivosti. Za ugo
tovitve o nujnosti določenih spre
memb je namreč pristojen le pro
metni inšpektor.

Marija Sukalo

SPV REČICA OB SAVINJI

Svečke v spomin in opomin

Na Rečici ob Savinji so člani SPV prižgali svečko na grobu žrtve 

nedavne prometne nesreče (foto: Marija Sukalo)



OKROGLA MIZA V MOZIRJU

Iz oči v oči s sodobno umetnostjo

Dr. Jožef Muhovič zagovarja tezo, da ne živimo v inform acijski ampak 

v podatkovni dobi (foto: Tatiana Golob)

Prireditev 15. študijski dnevi Ex 
tempora Mozirski gaj 2009  je v 
petek, 6. novembra, dočakala svo
jo  finalno srečanje, ki je potekalo v 
prostorih Knjižnice Mozirje. Srečan
je, ki ga vsako leto pripravi Kulturno 
društvo Jurij Mozirje, seje ob 17. uri 
pričelo z okroglo mizo z naslovom 
Iz oči v oči s sodobno umetnostjo. 
Okroglo mizo vsako leto vodi dr. 
Jožef Muhovič, strokovni mentor in 
spremljevalec mozirskega Ex tem
pora že od samega začetka.

Kot je  povedal Jure Repenšek, 
predsednik KD Jurij Mozirje, je okro
gla miza mišljena kot strokovno zal
edje razstavi Ex tempora in ima 
namen, da ustvarjalce spomni na 
pozabljeno ali jih kaj nauči. Letošn
je  predavanje je bilo namenjeno 
srečevanju s fenomeni sodobne 
umetnosti, ki jih vsi dnevno sreču
jemo, jih pa ne razumemo vedno in 
ne znamo pretvarjati podatkov v

informacijo, od katere bi imeli korist.
Kot je povedal dr. Jožef Muhovič, 

nam takšno pretvarjanje tudi na 
sploh v življenju dela težave, umet
nost pa nas na svojem posebnem 
področju trenira, da bi to znali dela
ti. »Teza mojega predavanja je bila, 
da ne živimo v informacijski dobi, kot 
se naša doba sicer imenuje, ampak 
živimo v podatkovni dobi, v dobi 
enormne količine podatkov,«je svo
je predavanje pojasnil dr. Muhovič. 
»To kar bi na področju vizualne ali 
likovne umetnosti morali napraviti, 
je, da bi povezali med seboj gledan
je in videnje, oziroma da bi se vsaj 
zavedali, da gledati ni isto kotvideti. 
Gledamo po naravni poti, ker so vi
zualne zaznave nekaj sam ode
jnega, medtem ko vidimo takrat, 
kadar gledamo tudi s tako imeno
vanimi »notranjimi očmi«. Torej, re
alno gledanje telesnih oči in refle- 
kfiranje oziroma teoretično gledan

je je tisto, kar nam omogoča izločiti 
informacije iz podatkov.«

Muhovičje z odzivom umetnikov na 
njegova predavanja zadovoljen in 
vesel, da pravzaprav vsako leto 
skupaj najdejo kakšno temo, ki je še 
niso obdelali. Z izvedbo predavanj, ki 
jih vodi takšen strokovnjak, kot je dr.

Muhovičje zelo zadovoljen tudi Jure 
Repenšek, obiskokrogle mize pa, kot 
pravi, priporoča »tudi vsem tistim, ki 
se sicer ne ukvarjajo z likovnostjo, saj 
bi s pomočjo predavanja lažje ra
zumeli našo dejavnost in ne bi 
omalovažujoče zamahovali z roko.«

Tatiana Golob

RAZSTAVA EX TEMPORA V GALERIJI MOZIRJE

Naj nas umetnina nagovori
Likovniki in lju b ite lji umetnosti 

so v  petek zvečer po okrog li m izi 

druženje nadaljevali z o tvoritv i

jo  ra z s ta v e  lik o v n ih  d e l ude 

ležencev le tošnjega Ex tem pora 

»Mozirski gaj«. Tokratna razsta

va Ex tem pora je  b ila  že petnajs

ta  po vrsti. Zasluge za to  gredo v 

p rv i v rs ti K u ltu rn em u  d ruštvu  

J u r ij M oz irje , ki pod vodstvom  

Ju re ta  Repenška to  p rire d ite v  

organ iz ira  že od vsega začetka, 

in strokovnem u m entorju ustvar

ja lcev dr. Jožefu M uhoviču. Vsak avtor si želi dialog med opazovalcem in likovno umetnino

no in izrazil upanje, da krajani Mozir
ja  res čutijo s tradicionalno likovno 
dejavnostjo in jo imajo za svojo.

Umetnike in razstavljena dela je  
predstavila akademska slikarka 
Terezija Bastelj, ki je izrazila zado
voljstvo nad ustvarjenimi umetnina
mi in kreativnim napredkom njihovih 
avtorjev.

Za čudovit glasbeni vložek, ki je 
pritegnil s svojo silovitostjo, sta 
poskrbela mlada glasbenika Jure 
Smirnov Oštir na violini in njegov 
brat Miha Smirnov Oštir na klavirju.

Tatiana Golob

Na zaključni razstavi letošnjega Ex 
tempora seje s svojimi stvaritvami, 
ki so nastajale med obiskom Mozir
ja  v septembru, predstavilo enajst 
likovnikov. Dobra polovica ustvarjal
cev prihaja iz Mozirja ali njegove 
širše okolice, ostalih pet pa iz bolj 
oddaljenih slovenskih krajev in tu
jine.

Razstavljavce in ostale goste je 
najprej pozdravil Jure Repenšek in 
se v svojem nagovoru obrnil pred
vsem na občinstvo, katerega želi 
pritegniti k večjemu sodelovanju v

projektu: »V nas je še vedno prem
alo vedoželjnosti in pripravljenosti, 
da bi se pustili likovno nagovoriti, 
mogoče celo sprovocirati. A vsako 
likovno delo kliče po gledalcu; dia
log med opazovalcem in likovno 
umetnino je tisto, kar si vsak avtor 
želi.«

Njegovemu povabilu, da Ex tem
pore domačini vzamejo za svojo 
prireditev, seje pridružil tudi župan 
občine Mozirje Ivo Suhoveršnik. 
Poudaril je, da so tovrstne prireditve 
veliko bogastvo za mozirsko obči-
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Začetek novega pustnega časa
PUST MOZIRSKI

V Mozirju se je v sredo, 11. novembra, na god 
sv. Martina, odvijal še drugi del letošnjega marti
novanja, ki se je pričelo že v soboto pred tem. 
Pustnaki so s pokom iz topa obeležili začetek 
novega pustnega obdobja, organiziranje bil tudi 
krst mladega vina.

tega dneva, torej pustnakom, ki so pohvalili pride
lek Miha Fajfarja in njegova prizadevanja za oživ
ljanje vinogradniške tradicije.

Zapele in zaigrale so članice skupine Pušeljc, ki 
so dodatno razvedrile obiskovalce. Za vse skupaj 
so še enkrat odlično poskrbeli člani društva Kralj

KANADA

Prestižna 

nagrada za 

Lenarčičevo 

knjigo
V Kanadi je  v konec oktobra in v začetku no

vembra potekal 34. knjižni festival Banff Moun

tain Book Festival - svetovni film sko knjižni fes

tiva l na tem o gora. Med 101 p rija v lje n im i 

knjižnimi deli iz desetih držav so podelili sedem 

nagrad glede na različne tematike knjižnih del.

Po mnenju žirije sije  nagrado za najboljšo knji
go v kategoriji fotografskih knjig, v kategoriji 
Mountain Image, zaslužilo delo Matevža Lena
rčiča in Janeza Bizjaka Alpe, kot jih vidijo ptice. 
Lenarčičje ob tem izjavil: »To je nagrada za knjigo 
kot celoto, ker v njej niso samo dobre fotografije, 
temveč tudi sporočilo o ogroženosti Alp. Tekste 
je prispevalo 15 mednarodno uveljavljenih strok
ovnjakov iz vseh alpskih držav. Poleg tega je lepo 
oblikovana in odlično stiskana. Nagrada gre torej 
založbi PanAlp, kjer delata poleg mene še Marko 
Lenarčič in Vojko Stranovnik, pomeni pa mednar
odno uveljavitev in več možnosti za uspeh na tujih 
trgih.«

Marija ŠukaloPriložnostni škof M artin je zmolil in spremenil »mošt v vin« (foto: Benjamin Kanjir)

V mozirskem trškem jedru je bilo tako zopet 
živo. Pustnaki so svečano vkorakali na trg in pred
stavili letošnjo pustno kraljico. Zaradi recesije in 
dobrega renomeja lanske kraljice so se odločili, 
da ji mandat podaljšajo še za eno leto. Na svoji 
častni funkciji tako ostaja Mateja Lever.

Po pozdravnih besedah župana Ivana Suho- 
veršnika so za veselo razpo ložen je  s pro
gramom poskrbeli gojenci VDC Mozirje. Zaple
sali so in se pošalili ob zvokih godca na frajtonar- 
ci. Za njimi je  prišel na oder gost iz šmarškega 
vinorodnega okoliša, priložnostni škof Martin, ki 
je spremenil »mošt v vin«. To je bil domači pridelek, 
sad trt, ki imajo svoje mesto v nedrih Kolovrata. 
Čast prve pokušine je pripadla osrednjim likom

M ozirski sadjarji so pekli kostanj
(foto: Ciril M. Sem)

Matjaž, ki je bilo usta
novljeno na pobudo 
Vinka Matjaža z na
menom, da poskrbi za 
ponovno oživitev trš
kega jedra.

Benjamin Kanjir

Martin,

vse najboljše za 
okrosli rojstni dan.

Vsi Logerski
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NUDIMO VAM TUDI MANJŠE PREVOZE PO SLOVENIJI 
IN DVIGALO ZA VISINSKA DELA DO VIŠINE 13 m.

MUDIMO P0S6BNE 
UGODNOSTI!

IZDELAVA KVALITETNIH TERMOIZOLACIJSKIH 
FASAD: (izvedba po sistemu ROFIX, DEMIT, 

BAUMIT IN TERRANOVA s stiroporom in 
kameno volno, zaključni sloj po vseh sistemih.

Oglasite se z  (redno) 
konkurenčno ponudbo 

in  se  p rep riča lo  o
1000 barvnih odtenkov paropropustnih 
CLIMA fasad, zaključni omet po NANO 

tehnologiji (samočistiini učinek fasad).

n a H  u g o d n i 
In kva flte tn l ponudbi!

M ožnost p la č ila  na obroke! 
GARANCIJA 5 LET!



P iš e : A le k s a n d e r V ide čn ik

Crsna uš 
-  kaj je to?

V Mozirju so slavili Martinov praznik. Ob tej priliki je 
bilo omenjeno uničevalno delo trsne uši, kije zatrla 
rast neštetih vinogradov po Evropi in tudi pri nas. 
Ugotovil sem, da ljudi to zanima, zato sem sklenil 
napisati tale sestavek.

Kaj o tem piše strokovna literatura. Knjiga profe
sorja Matjaža Artolda, Dunaj 1929, opisuje trsno 
uš (Ptiilloxera vastatrix) kot največjo škodljivko v 
vinogradništvu. Uničuje vse vrste trtnih sort, naseli 
pa se na koreninskem sistemu trte. Uš seje najprej 
pojavila vjužnem delu Francije okoli leta 1860. Tja 
sojo prenesli striam i iz Amerike. Poleti leta 1868jo 
je odkril francoski znanstvenik profesor Planchon. 
Že leta 1872 seje pojavila tudi v avstrijskem vinor
odnem okolišu Klosterneuburg in dalje po vsej ce
sarski državi.

Trsna uš se pojavlja v več oblikah: kot koreninska 
uš, potem s krili in kot listna uš. Brez dvoma je nare
dila največ škode koreninska uš. Zaradi pomanjkan
ja prehranskih snovi ob napadu uši trta usahne. To 
se dogaja zelo hitro. Tedaj še necepljene trte niso 
mogle kljubovati temu nevarnemu škodljivcu. Spr
va je napadala le lasne koreninice, potem pa kar 
celotni koreninski sistem.

Znanstveniki so ugotovili, da gre pri koreninski uši 
izključno za samice, velike približno dva centimet
ra, ki imajo lastnostzelo hitrega razmnoževanja. Uš 
izleže 30 do 50 jajčk, iz teh se po 14 dneh izležejo 
mlade uši. Če pomislimo, daje vsaka uš sposobna 
v enem poletju do štirikrat posredovati nov rod, 
potem je jasno, da gre za ogromne količine 
škodljivcev mlajšega rodu. To kaže na neverjetno 
hitro širjenje in seveda pušča za seboj popolno un
ičenje. Na koreninah napadenih trtje povzročala uš 
velike in uničujoče nekroze, ki so kmalu uničile celo
ten koreninski del trte.

Vsa vinogradniška stroka je mrzlično iskala izhod 
iz katastrofe. Predvsem v Klosterneuburgu so se 
trudili najti rešitevza preštevilne vinogradevcesarst- 
vu. Kmalu so v evropskem merilu ugotovili, da bi 
bila možna rešitev cepljenje trsnih sort na divje pod
lage (amerikanke). Države so priskočile na pomoč 
pri preizkusih in tudi pri sajenju poskusnih nasadov, 
na katerih so ugotavljali, katere sorte cepljene trte bi 
uspevale glede na posamične ekološke prilike.

V Mozirju je bil preizkusen vinograd na Brezju in to

na Lipoldovem zemljišču. Zanimivo je, daje stroške 
za ta nasad pokrila Zgornje Savinjska posojilnica v 
Mozirju. Naj omenimo, daje naša dolina imela kar 
dosti vinogradov domačih sort. Žal ni podatkov o 
površinah, pač pa le o številu vinogradov. Vemo, 
daje bilo največ površin pod trtami v okolici Rad
mirja, Okonine, Ljubnega in Mozirja. Posamični

Ljudje radi omenjajo to besedo za razne vinotoče 
in podobne lokale. Zgodovina pa nas nazorno 
poduči o izvoru navedenega pojma.

Še v času vladavine Marije Terezije so veljala za 
vinograde srednjeveška pravila -  »gorske pravice«. 
Vinogradniki so takšne pravice dobili od zemljiških 
lastnikov. Seveda vinogradniki niso smeli prodajati 
doma pridelanega vina, saj še ni bilo prostega trga. 
Cesarica, kiji niso rekli tja v en dan »mati države«, je 
zato sprejela dvorni patento dovoljenju občasnega 
točenja vina tudi za vinogradnike. S tem jim je želela 
pomagati, saj so bili stroški pridelave vina že tedaj 
visoki.

V avstrijskih deželah so vinogradniki označevali 
svoje vinotoče (štirinajstdnevne) s posebnim 
šopom smrekovega vejevja, ki so ga namestili na

V vinorodnih krajih so veliko peli o vinu, ne le pri 
nas, tudi drugod po svetu. Posebno so bili v tem 
pogledu znani dunajski vinotoči, ki so imeli dos
ledno svoj glasbeni sestav, imenovan »Schram- 
mel«. Prav duhovite pesmi so ti glasbeniki prepe
vali za zabavo in v veselje ljubiteljev vina. V Grin- 
zingu, k ije  bil ugleden vinorodni okoliš, kot 19. 
predel Dunaja, so peli tudi pesem, v kateri prijatelj 
vina toži, kako daje moral biti v prejšnjem življen
ju  trsna uš, ker da ga toliko žeja po v inu ...

vinogradi so bili tudi še drugje vdoiini, celo v Lučah 
in nekaj malega tudi v Solčavi.

Ko danes spet raste zanimanje za vinogradništvo 
v naši okolici, je na mestu, da opišemo katastrofo 
vinogradnišlva v 19. in začetku 20. stoletja in sez
nanimo današnje prijatelje vinske trte z nekaterimi 
podrobnostmi.

okoli tri metre dolg drog in ga izobesili nad vhodom 
v hišo, kjer so imeli vinotoč. Običajnoje pod šopom 
visela še kakšna laterna, da so tudi vvečernem času 
opozarjali in vabili na obisk svojega vinotoča.

Ker je nemški izraz za šop »Busch« in za prostor, 
kjerse je točilo vino, »Schank«, se je udomačilo ime 
za takšen občasen vinotoč »Buschenschank«. Naši 
predniki so ga sprejeli za svojega in ga izgovarjali 
enostavno »pušenšank«, ponekod tudi »pušelj- 
šank«.

To dobroto Marije Terezije so kmalu sprejele tudi 
nekatere druge vinorodne države, seveda na ra
zlične izvedbene načine. Zanimivo, da je vsosednji 
Avstriji vvinorodnih predelih še vedno videti zelene 
šope nad vhodi v vinogradniške domačije, saj te
rezijanske pravice še veljajo.

Slovenci se lahko pohvalimo s številnimi vinski
mi pesmimi, predvsem Slomškove so cenjene in 
tudi poznane. Dejansko seje pelo o vinu kar pov
sod na Dolenjskem, Štajerskem, Beli Krajini in zelo 
veliko seveda tudi na Primorskem.

Lahko obžalujemo, da te pesmi tonejo v poz
abo, kar je nevredno kulturnega naroda. Morda 
smo premalo ponosni na naše prednike, ki so 
ohranjali stoletja -  v žalosti in veselju -  naše pe
smi.

3 «čemo stare fotografije

Gostilna Majerhold v M ozirju, slikana leta 1 9 3 1 . Sliko hrani Muzejska zbirka v Gornjem Gradu.

Ođ kod beseda »pušenšank«?

Vinske pesmi
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CERKEV SV.  J UR I J A  V M O Z I R J U

Orgelski koncert učencev Glasbene šole Nazarje
V četrtek, 5. novembra, so se na 

koncertu v farni cerkvi sv. Jurija v 
Mozirju predstavili učenci orgel 
Glasbene šole Nazarje, pod vod
stvom  Anite Lakner. Kot gostje 
večera so nastopili učenci drugih 
instrum entov in učitelj klarineta 
Bojan Zeme, klavirsko spremljavo 
pa sta izvajala Milanka Črešnik in 
Stefan Garkov.

S poučevanjem orgel so v Glasbe
ni šoli Nazarje pričeli v šolskem letu 
2005/2006. Prvi dve učenki sta bili 
Klara Praznik in Polona Oblak. Pouk 
se izvaja v cerkvi sv. Jurija v Mozirju 
in v cerkvi sv. Lovrenca v Lučah. Ob 
tej priliki seje glasbena šola zahval
ila obema župnijama za gostoljub
nost in podporo.

S pridobitvijo novih elektronskih 
orgel v g lasbeni šoli je mogoče 
poučevati in vaditi ta instrumenttudi 
v šoli. Število učencev se z leti 
spreminja. Lansko leto jih  je bilo 
osem, letos pa ta oddelek obiskuje
jo  štirje učenci, ki sodelujejo na ra
zličnih internih injavnih nastopih, pa

tudi na revijah slovenskih glasbenih 
šol. Na tem nivoju sta se predstavila 
tudi Polona Oblak v Naklem in Ale
ksander Stropnik pri sv. Trojici. Klara 
Praznik se je lansko leto udeležila 
regijskega in državnega tekmovan
ja v Velenju in Ljubljani, kjer je pod

vodstvom mentoric Eme Zapušek 
in Anite Lakner osvo jila  z lato 
priznanje na regijskem in bronasto 
priznanje na državnem tekmovan
ju. Klara Praznik letos že nadaljuje 
učenje orgel na srednji stopnji v 
Velenju.

Aleksander Stropnik, ki se orgle 
uči četrto leto, je tokratni koncert v 
Mozirju pričel s Bachovo Toccato v 
d-molu in zaključil z Bachovim Prel
udijem v b-duru. Bernarda Štiglic iz 
drugega letnika je zaigrala Preludij 
sk ladate lja  Fischerja, Klara 
Suhodolnik iz drugega letnika pa 
Suito Gothiquo, L. Boellmanna.

Kot gostje večera so se predstavili 
Špela Kladnik, violončelo, Aljoša 
Novak in Jure Mazej, kitara, Ben
jamin Hrastnik, trobenta, Sara Lam- 
prečnik, flavta, Mateja Bider, rog in 
Urška Bider, citre.

Posebno doživetje je  z Mozar
tovim  Koncertom  za klarinet 
prip rav il učite lj k larineta Bojan 
Zeme ob klavirski sprem ljavi Mi- 
lanke Črešnik. Poleg njiju in Anite 
Lakner so točke za koncert pripravili 
še učitelji Stefan Garkov, Jernej 
Marinšek, Suzana Hebar, Cita Gal
ič in Nikolaj Sajko. Spremno bese
do za koncert je  p rip rav il Luka 
Paulič.

Fanika Strašek
U čen ci orgel G lasb en e  šole N a za rje  z  m e n to ric o  A n ito  La k n e r

(foto: C iril Sem)

B R E Z P L A Č N O  UČENJE ZA VSE Z G O R N J E S A V I N J Č A N E

Mobilna u<ilni<a v 

krajevnih knjižnicah
Center za sam osto jno učenje 

Nazarje je pričel z izvajanjem pro
jekta Mobilna učilnica za samosto
jno učenje, ki je brezplačen in je  na 
voljo vsem prebivalcem Zgornje 
Savinjske doline. Mobilna učilnica 
bo prišla v vse občine naše doline, 
in sicer se bo ob določenih dnevih 
nahaja la  v p rostorih  krajevnih 
knjižnic.

Projektu, ki spodbuja vseživljenj
sko učenje odraslih, seje pridružila 
tudi Osrednja knjižnica Mozirje. 
Učenje bo potekalo v knjižničnih 
prostorih na Ljubnem ob Savinji, 
Rečici ob Savinji, v Lučah, Gornjem 
Gradu in Solčavi. Mobilna učilnica, 
ki bo opremljena z vso potrebno 
učno tehnologijo, vsem zaintere
siranim ponuja brezplačno učenje 
številnih tujih jezikov, desetprstno 
slepo tipkanje, učenje računalništ
va, fizike in matematike in pomoč pri 
pisanju ter oblikovanju seminarske

ali diplomske naloge. Vsem, ki se 
zanimajo za nadaljnje šolanje, je na 
voljo program Kam in kako za po
moč pri od loč itv i o nadaljn jem  
šolanju, vsi iskalci zaposlitve pa 
lahko v mobilni učilnici pregleduje
jo  objavljena prosta delovna mes
ta. Mentorica jim  lahko pomaga pri 
pisanju prošnje za zaposlitev.

Mobilna učilnica je minuli teden že 
delovala v Knjižnici Luče in Knjižnici 
Ljubno ob Savinji. Prihodnji teden, v 
torek, 24. novembra, bo učilnica na 
voljo Solčavanom, in sicer med 14. 
in 17. uro, v petek, 27. novembra, 
bo med 16. in 19. uro v gornjegra
jski knjižnici, 9. decembra med 14. 
in 17. uro v Knjižnici Rečica ob Sav
inji in nato 17. decembra med 16. in 
19. uro še v ljubenski knjižnici. Ves 
čas bo obiskovalcem na voljo sve
tovalka, ki jim  bo pomagala pri upo
rabi učne tehnologije.

TG

K a r i t a s  *
ŽUPNIJSKA KARITAS MOZIRJE - ŠMIHEL

KRUH ZA ŽIVLJENJE

6. DOBRODELNI KONCERT
v nedeljo, 22.11., ob 17. Uri

Vas vljudno vabimo na dobrodelno prireditev, 
ki bo v Kulturnem domu Mozirje.

Prodajna mesta vstopnic:
ŽUPNIŠČE MOZIRJE, KNJIŽNICA MOZIRJE, 

BLAGOVNICA in PAPIRNICA MERCATOR MOZIRJE, 
ZAVOD ZA TKŠM

(Cena vstopnice 7 EUR)
Z udeležbo na koncertu in z vašim prispevkom 

nam bo omogočeno, da bomo 
KRUH ZA ŽIVLJENJE IN VEZ EDINOST! 

razdeljevali med ljudi.

NASTOPAJOČI:
- ROK KOSMAČ 
-ANJA ROPOTAR
- SOPRANOS
- DUO PETI AS
- LJUDSKE PEVKE LIPA 
-ANSAMBEL ROSA 
-VESELI ŠMIHELČANI
- IZA LESKOVŠEK
- JANEZ KRIVEC
- NAVIHANKE

- KUD MAŽORETE 
RAP RADEČE

-ALJA KAPUN
- MEPZ SPEV
- HARMONIKARSKI ORKESTER 
ANDREJA RAKA

- MOŠKI PEVSKI ZBOR 
KD MOZIRJE

- UČENCI CVIU VELENJE
- LUČKI POBI

Voditelja prireditve: Janja Irman Kolar in Klemen Čretnik



GA S I L S K A  VAJA P OV E L JS T V A  O B Č I N E  L J UBNO

Ponesrečene uspešno evakuirali, ogenj pogasili
V soboto, 31. oktobra, sta poveljnik 

Bogomir Trbovšek in podpoveljnik 
občinskega gasilskega poveljstva 
občine Ljubno Marjan Jarnovič

pripravila nenapovedano gasilsko 
vajo. Udeležilo se je  je  29 članov 
prostovoljnih gasilskih društev Ljub
no ob Savinji, Radmirje in Okonina.

Na klic sirene so se prvi odzvali rad- 
mirski gasilci, sajje požarzajel staro 
šolo v neposredni bližini njihovega 
gasilskega doma. Kmalu so prihiteli 
na pomoč tudi sosednji gasilci. Šola 
je predstavljala gostinski lokal, v kat
erem je zaradi nespoštovanja zako
na o prepovedi kajenja nastal požar. 
Ogenj seje bliskovito razširil, tako da 
so se tri uslužbenke lahko le umaknile 
v prvo nadstropje, pri čemer so se tudi 
poškodovale.

Ena od ekip seje lotila reševanja 
poškodovank z višine. Gasilci, ki so 
vstopali, so morali zaradi dima nositi 
dihalne aparate. Eno osebo, ki seje 
huje poškodovala, so evakuirali na

nosilih, dvema pa so pomagali ses
topiti po lestvi.

Medtem so ostale enote pričele z 
gašenjem požara, a so jih  poleg 
močnega dima ovirale tudi ruševine 
na stopnicah. Gasilci so si zagotovi
li rezervno gasilno vodo iz bližnjega 
hidranta.

Poškodovani so bili oskrbljeni, 
ogenj pogašen in orodje posprav
ljeno. Sledila je kratka analiza vaje, 
na kateri je prevladalo mnenje, da 
je vaja potekala dobro, zlasti je bilo 
dobro sodelovanje med člani ra
zličnih društev, kar je na intervenc
ijah še posebej pomembno.

Marija Lebar

En o  o se b o, ki se je  huje poško do va la , so e vakuirali na nosilih
(foto: Marija Lebar)

I S K A L N O REŠEVAL NA AKCIJA NA ČRETI

Gozdni teren zahteva
Š M I H E L  NAD M O Z I R J E M

Gasili so tudi Šmihelčani
Pred koncem meseca oktobra, 

meseca varstva pred požari, so 
preizkus svojih psihofizičnih spo
sobnosti izvedli tudi v Šmihelu nad 
Mozirjem. Navidezen požar se je  
zgodil v kamnolomu, v bližini Ke
brove domačije.

Zagorel je delovni stroj, s katerim 
delavci, ki izvajajo modernizacijo 
ceste na Golte, pridobivajo nasipni 
material. Zaradi bližine gozda so se 
vnele tudi bližnje smreke, ogenj pa 
je grozil, da se bo še razširil. Aktivi

rali so se člani gasilske trojke Šmi
hel. Na m esto požara je  prišlo 
dvanajst domačih prostovoljnih 
gasilcev, ki so pri gašenju uporabljali 
opremo z gasilske prikolice. Na po
moč so jim  priskočili tudi domačini, 
ki so na kraj dogodka pripeljali štiri 
cisterne, napolnjene z vodo. Na vaji 
seje pokazala dobra usklajenost in 
usposobljenost sodelujočih, ki so 
svoje znanje že dokazali tud i v 
pravih intervencijah.

Benjamin Kanjir

Na pom oč so p ris k o č ili tu d i d o m a č in i, ki so pripeljali š tiri c is te rn e , 
napoln jen e z  vodo (foto: Janez Sedovšek)

usposobljene reševalce

S k u p in a , ki je našla p o ško do va n ca , ga je  najprej zd ra vstve n o  oskrbela 
in ga nato na nosilih odnesla do n a jb ližje  ce ste  (foto: TG)

Na zadnji oktobrski dan so se na 
planinski koči Farbanca zbrali gasil
ci PGD Gorica ob Dreti, člani Lovske- 
ga društva Dreta, P laninskega 
društva Nazarje in Civilne zaščite 
Nazarje, ki so se udeležili reševalne 
akcije iskanja pogrešane osebe. 
Le-ta seje pred odhodom v okoliški 
gozd oglasila na koči in se vpisala v 
planinsko knjigo.

K sreči je  bila akcija iskanja pogre
šane osebe le del skupne vaje, ki so 
jo  omenjena društva izvedla na 
pobudo Prostovoljnega gasilskega 
društva Gorica ob Dreti. Gozdovi na

območju Črete so zaradi številnih 
pečin nevarni za neizkušene po
hodnike, žal pa se je  v teh predelih 
pred leti že zgodila nesreča s smrt
nim izidom.

Akcija je potekala po zelo razgiba
nem terenu, polnem skalnih pečin, 
vrtač in globač, kljub temu pa je bila 
pogrešana oseba najdena v predv
idenem času. Skupina, kije  poško
dovanca našla, ga je najprej zdrav
stveno oskrbela in ga nato na nosi
lih odnesla do najbližje ceste, kjer 
ga je  že čakal gasilski kombi.

Tatiana Golob



S IM O N A  P O G A Č ,
lastnica butika spodnjega perila

Ženske nogavice so pomemben modni dodatek. 
Z ustreznim izborom nogavic lahko namreč mar
sikatero pomanjkljivost prikrijemo ali -  nasprotno - 
poudarimo, karželimo poudariti. Saj veste,ženske 
noge so že od nekdaj pomemben adut.

Nogavice pa že dolgo nimajo samo vizualne 
funkcije. Z njimi lahko tudi oblikujemo postavo, saj 
je na tržišču kar nekaj modelov hlačnih nogavic, ki 
so v predelu okoli pasu, stegen in (ali) zadnjice 
ojačane. Takšne nogavice te predele optično zožijo. 
Nekateri modeli nogavic imajo v predelu zadnjice 
posebno tkanje, ki omogoči efekt privzdignjene 
zadnjice (tudi brez obiska fitnesa).

Kaj pa občutek stabilnosti pri plesu v nogavicah 
in v sandalih z visoko peto? Tudi tukaj obstaja pre
prosta rešitev. Izberete lahko namreč model zelo

mag. B O R U T  R E P Š E
pooblaščeni zastopnik KD Skladi 
d.o.o. in Publikum PDU d.d.

V oktobru seje polletna rast borznih tečajev us
tavila. Delniški (-2 %) in mešani (-0,75 %) skladi so 
v povprečju izgubili, pridobili pa so obvezniški skla
di (+0,26 %). Še najlepše so videti rezultati glede na 
tečaje pred enim letom: delniški (+11 %), mešani (+3 
%) in obvezniški ( + 1 3  %). Visoki donosi, glede na 
tečaje pred letom, še posebej pri obvezniških skla
dih, kažejo, kako nizko je bilo zaupanje lanskega 
novembra, koje medbančni trg zamrznil. Zanimivo, 
da so v lanskem oktobru vZDAzaprli le štiri banke, 
v letošnjem pa kar dvajset, in sicer samo zadnji 
petek štiri. Skupaj so vZDA letos zaprli že 120 bank. 
Izgube iz nasedlih nepremičninskih posojil se torej 
še vedno kopičijo.

V teh časih, ko se negotovost ponovno povečuje, 
je zanimivo vedeti, komu poklicni investitorji najbolj 
zaupajo. Anketa med uporabniki Bloomberga kaže, 
da jih 25 %  najbolj zaupa drugemu najbogatejše

Nogavice so kot pika na i
tankih hlačnih nogavic, ki imajo v predelu stopala 
vtkane male gumijaste čepke, ki preprečujejo drsen
je. Tako boste lahko brezskrbno plesale na zabavah

v prihajajočem prazničnem decembru.
Za svečane priložnosti so odlična izbira zapeljive 

samostoječe nogavice. Tem je v predelu stegen na 
notranji strani dodan silikonski trak, ki preprečuje, 
da bi nam nogavice zdrsnile z noge. Samostoječe 
nogavice že dolgo niso več samo črne ali v barvi 
kože. Izbiramo lahko med vzorčastimi, barvnimi, 
seveda pa lahko izberemo tudi širino in obliko čipke, 
s katero so največkrattakšne nogavice zgoraj zak
ljučene. Še toliko bolj pa bomo zapeljive, v kolikor 
bomo poleg nogavic oblekle še pas za nogavice.

Trenutno so zelo popularne hlačne nogavice brez 
stopal. Imenujemojih kar »legice«, so pa na voljo v 
vseh variantah - od čipkastih, z dodatkom svetlečih 
kamenčkov do klasičnih enobarvnih. Nekatere se 
končajo že takoj pod koleni, druge, daljše pa 
prekrivajo še skoraj cel čevelj.

V zimskih dneh so še posebej dobrodošle debele
jše nogavice, saj nas v njih zagotovo ne bo zeblo, 
pa še lepo bomo izgledale. Če želimo biti modne, jih 
bomo izbrale v vijoličastih odtenkih letošnje jeseni, 
ne bo pa prav nič narobe, če bomo ostale zveste 
črni aii temno rjavi barvi. In ne pozabite, z novimi 
modnimi nogavicami lahko brez večjih stroškov 
popolnoma spremenimo izgled oblačila že s stare
jšo letnico in mu stem podaljšamo rok uporabnos
ti, karje v današnjih časih več kot dobrodošlo.

Vzajemni skladi - kam naprej?
mu Američanu Warrenu Buffetu. 16 % jih prisega na 
Billa G ro ssa , upravljavca največjih obvezniških 
skladov na svetu. 10 % jih najbolj zaupa Georgu 
Sorosu, v Budimpešti rojenemu valutnemu špeku
lantu židovskega rodu.

Soros je sicer poznan po tem, da je v letu 1992 
zaslužil dobro milijardo funtov, in sicer s stavo, da 
bo Velika Britanija prisiljena ali dvigniti ključno 
obrestno mero ali pa devalvirati funt. Soros je 
poznan tudi po človekoljubnih in političnih priza
devanjih. Pred padcem berlinskega zidu je tako 
mnogo denarja namenil financiranju političnih disi
dentov po Vzhodni Evropi.

Sorosu po zaupanju sledita še Nouriel Roublni, ki

Sloves sije pridobil s tem, daje svojim strankam 
leta 1987, pred padci v oktobru, pravočasno sve
toval, da prodajo naložbe.

In kako naprej? Napovedi zgoraj naštetih prerok
ov so različne. Buffet je svojo vero v ameriško gos
podarstvo potrdil z velikimi vložki v zadnjih mesecih, 
Bill Gross pa na drugi strani opozarja predvsem na 
pasti, ki še čakajo finančni svet. Če verjamete Buffet
ta  potem vam pridejo prav ugodnosti Publikum  
P D U , ki se tudi v novembru odpovedujejo vstopn
im provizijam. Če želite varčevati bolj umirjeno z 
mesečnimi vložki vsaj 50 evrov mesečno in vsaj 12 
let,vam K D  Skladi ponujajo dolgoročni varčevalni 
načrt VIP 100 Premium.

je v letu 2006 napove
doval dogodke zadnjih 
dveh let, in M arc Fa b e r, 
ki zadnja leta prisega na 
zlato in surovine, videli 
pa smo ga lahko tudi v 
Ljubljani, na kongresu 
nepremičnin. Marc Fab- 
erjeodraščalvŠvici inje 
nekaj časa celo tekmov
al za smučarsko rep
rezentanco. Od sredine 
sedemdesetih let živi v 
Hong Kongu in zadnje 
čase na Tajskem ter 
tako zelo dobro pozna 
azijska gospodarstva.

DELNIŠKI SKLADI I MEŠANI SKLADI 1 OBVEZNIŠKI SKLADI
Povprečni donos vseh skladov na dan 4 . novem ber 2009

Letos Letos 15% Letos T 3 £

1 leto m 1 leto 3 % 1 leto 13%
2 leti -3 6 % 2 leti -2 6 % 2 leti 8%
3  leta -2 3 % 3  leta -12% 3  leta 7 %
4 leta 4  leta 2% 4 leta (1%
S let 7 % S let 7 % 5  let 15%

Donosi v  zadn ji pe tih  le tih , na dan 4 . novem ber 2 0 0 9

Prvih 5  - delniški Prvih 5  - m ešani P iv ih  5  obvezniški
EEF Eq Latin America 1 5 0 % Publikum Primus 2 3 % RCM Osteuropa Rent 3 6 %
EEF Eq China [RI 122% Perspektiva: WorldMix 22% PIA Central Eu Bond 3 1 %
SGAM Eq China 1 0 6 % Ilirika Modra 1 5 % SGAM Bd Converq Eu 2 9 %
ROM Eurasien Aktien 86% Abančna Uravnoteženi 1 4 % Hypo Konverqenz 22%
SGAM Eq Gold Mines 7 8 % NLBS Kombinirani 10% PIA Euro Govt Bond 20%

Zadnjih 5  - deln iški Zadniih  5  - mešar i Zadniih  S - obveznišl i
SGAM Eq Jap -3 4 % Infond Uravnoteženi 5 % PIA Dollar Bond 9 %
EEF Eq Banks [RH1 -3 8 % RCM Global Mix 5 % SGAM Bd Eu Hi Yield 8%
EEF Eq Banks [R1 -4 0 % NLBS Nova Evropa -3 % Hypo Corporate Bond 7 %
MP-PLUS.SI -4 2 % Krekov Skala -6% Allianz PIMCO Euro Bond 5 %
SGAM Eq Japan Small KD Galileo -1 4 % VB Corporate Bond T 4^

Vir; w w w.lin8ncrw-lock9.5i



Pemra i n a i
žensk®  r t o g a v i c !

Prijazno vabljeni!
GRAZIA BUTIK, Simona Pogač, s.p.,

Kidričeva 2b, 3320 Velenje

D  S K U J »
Eskimo S3

R/ZFULDA
Kristali Monterò 3 nà

{ » B r a f i o p  

SP Winter Response

SP Winter Sport 3D

UltraGrip 7+ UltraGrip Performance 2

VUIKANIZERSTVO IN  
AVTOOPTIKA NOVAK
Damjan Novak s.p., Okonlna 1,3333 Ljubno ob  Savinji 
Tel., 0 3 /8 3 8 -1 0 7 0 , faks: 03/838-10-71, GSM: 041/783-661

B  o d o n i a . « _
trgovina, proizvodnja, gtoritve j

Stari trg 26,3320 Velenje 
Tel.:03/897-49-80
GSM:0411728-017

Delovni čas: 8h - 1 7h 
sobota 8h - 12h



- polaganje tlakovcev

- urejanje o ko lice ...

KLS Ljubno d.d.
Loke 36, 3333 Ljubno ob Savinji 
Tel.: 839-32-00

Se želite zaposliti v perspektivnem, rastočem in stabilnem podjetju,
Kjer cenimo naše sodelavce in nudimo dolsoročno sodelovanje in zaposlitev?

Iščemo nove, sposobne in ambiciozne sodelavce 
za prosta delovna mesta:

STROJNI MEHANIK (strojno vzdrževanje)
- najmanj IV. stopnja izobrazbe strojne smeri
- delovne izkušnje s področja strojnesa vzdrževanja so prednost

OBDELOVALEC KOVIN (delo na avtomatiziranih in robotiziranih obdelovalnih linijah)
- najmanj IV. stopnja izobrazbe strojne ali elektro smeri

Če si želite postati naš sodelavec, vas vabimo, da se osebno oglasite pri nas, ali pa pošljete 
pisno prijavo na zgornji naslov najkasneje do 26.11.2009.

Fo
rt

i d
.0

.0
.. 

Ko
lo

vr
at

 1
. 3

33
3 

Lj
ub

no
 o

b 
Sa

vi
nj

i



D R U Š T V O  PODE Ž E L S KE  M L A D I N E  Š M I H E L  REGIJSKI  KVIZ GASI LSKE ML A D I N E  SAVINJSKO-ŠALEŠKE REGIJE

Po Ovčarskem prazniku Na državno tekmovanje 

še izlet ekipa iz Nove Štifte
Mladi iz Šmihela nad Mozirjem, ki 

so sredi avgusta pomagali pri or

ganizaciji in izvedbi prireditev ob 
letošnjem Ovčarskem prazniku, so 

se pred koncem oktobra podali še 
na tradicionaln i dvodnevni izlet. 

Tokrat so obiskali uspešne kmeti
jske in gospodarske obrate na Koz
janskem.

Avtobus se je najprej ustavil pri 
Četinovih v Grušovljah pri Šem

petru. Tam so si ogledali njihovo 

kmetijo, katere posebnost je molža 
z molznim robotom. Gospodar jih 

je seznanil s prednostmi in slabost- 
mitovrstne molže krav in dejavnost

mi, kijih izvajajo med vsakodnevno 
skrbjo za napredek kmetije.

Nato so se podali proti Šmarju pri 
Jelšah. Ustavili so se pri Francu Piš- 

ku, kije postavil na noge firmo Vitli 
Krpan. V njej izdelujejo različno 

gozdarsko opremo, ki jo  tudi Šmihel-

čani uporablja jo pri vsakodnev

nem delu. Ogledali so si obrat izde
lave gozdarskih vitlov in izvedeli 

marsikaj o njihovi pravilni uporabi.
Potem so se udeleženci ekskurz

ije v Slovenskih Konjicah podali na 
ogled vinske kleti, prenočili pa so v 
Rogaški Slatini. Drugi dan ekskurz

ije so pričeli z obiskom domačije 
Je lenov greben v O lim ju, kjer 

Ježovnikovi razvijajo kmečki tur
izem najvišje kakovosti. Gostitelji so 
jih seznanili s kopico aktivnosti, ki na 

njihovo kmetijo privabljajo goste od 
blizu in daleč.

Na poti proti domu so se Šmihel- 
čani ustavili še na Celjski koči, kjer 

so zaključ ili dva prijetna dneva 
druženja. Tokrat, za spremembo, 
ne ob delu, am pak ob zabavi in 

spoznavanju manj znanih kotičkov 
Slovenije.

Benjamin Kanjir

Gasilska zveza Zgornje Savinjske 
doline je v nazorski osnovni šoli 8. 
novembra pripravila regijski kviz 
gasilske mladine, ki so se ga udele
žile najboljše ekipe prostovoljnih 
gasilskih društev iz gasilskih zvez 
Prebold, Žalec, Zgornje Savinjske in 
Šaleške doline. Operativna izvedba 
je  bila zaupana PGD Nazarje, svoje 
znanje pa je v kategorijah mlajši in 
starejši pionirji ter mladinci merilo 
34 ekip. Gasilsko zvezo Zgornje 
Savinjske doline so zastopale ekipe 
PGD Nazarje, Šmartno ob Dreti, 
Nova Štifta, Gornji Grad in Solčava.

Mladi gasilci so morali pokazati 
tako teoretično kot praktično znan
je z različnih področij gasilstva. V 
pisnem delu so dokazovali pozna
vanje zgodovine gasilstva, požarne 
preventive in splošnega gasilskega 
znanja, v praktičnem delu pa so 
pokazali spretnost v vezanju vozlov 
in uporabi gasilskega orodja.

Med mlajšimi pionirji so bile pri tem 
najboljše ekipe PGD Gomilsko pred 
Ločico ob Savinji in Škalami. Najbolj
ši Zgornjesavinjčani so bili v tej kate
goriji Nazarčani na četrtem mestu. 
Med starejšimi pionirji so si prvo mes
to priborili gasilci iz Andraža nad Polze
lo pred Škalami in Veliko Pirešico. V 
kategoriji mladina je slavilo Vransko, 
drugo mesto je zasedla Nova Štifta 
in tretje Solčava. Ker se državnega 
tekmovanja udeležita le prvi dve ekipi, 
bo GZ Zgornje Savinjske doline zas
topala ekipa mladine iz Nove Štifte.

Po besedah Eve Kumer, predsed
nice regijske mladinske komisije, je 
bila organizacija kviza odlična, pov
eljnik PGD Nazarje Boštjan Cigale 
pa je  poudaril, da izvedba tek
movanja ne bi bilo mogoča brez 
posluha nazorske osnovne šole in 
njenega vodstva, za kar se jim  or
ganizatorji vljudno zahvaljujejo.

Marija Sukalo

Izberite vašega občana 
leta 2009!

Spoštovane bralke in bralci, občanke in občani občin 
Mozirje, Nazarje, Rečica ob Savinji, Gornji Grad, 
Ljubno, Luče in Solčava! Tudi letos boste lahko vsak 
v svoji občini izbirali osebo, ki je v tekočem 
koledarskem letu s svojim delom na kateremkoli 
področju še posebej doprinesla k boljšemu življenju 
in skupni blaginji v lokalni skupnosti.

Z glasovnicami prvih treh krogov bomo zbirali vaše 
predloge, v nadaljevanju pa boste lahko od 27. 
novembra dalje glasovali za kandidate na listi, ki jo 
bomo dokončno oblikovali v uredništvu Savinjskih 
novic in od takrat dalje tudi šteli glasove za 
kandidate.

Vsak teden bomo izžrebali enega pošiljatelja 
glasovnice, ki bo prejel bon 
Zgornjesavinjske kmetijske 
zadruge Mozirje v vrednosti 
20 EUR. Vse poslane glasovnice 
bodo sodelovale pri žrebanju 
glavne nagrade ob zaključku , 
akcije.

Zadruga mozirje
Zgornjesa vhjska kmetijska 

zadruga Mozrje z.o.o.

www.zkz-mozine.com

.  V r £

f' : občan(ka) 2009
Izžrebanka 2. kroga je  Betka Beričnik, Nove 
trate 36, Mozirje. Nagrado prevzame v 
uredništvu.

Zdaj pa na delo! Izpolnite glasovnico, jo  nalepite na 
dopisnico in jo  najkasneje do torka, 24. novembra 
2009, pošljite na naslov: Savinjske novice, Savinjska 
cesta 4, 3331 Nazarje. „

Občan(ka) leta 2009 v občini, 

je po mojem mnenju

.OVINE -
Moje ime in priimek:

Moj naslov:

Izpolnjen kuponček nalepite na dopisnico in ga pošljite na naslov: 
Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje



2 .  S L O V E N S K A  FUTSAL LIGA -  V Z H O D ,  6 .  KROG

Nazorski »graščaki« boljši tudi od Tomaža
Petek trinajstega je  še dodatno 

motiviral nazorske nogometaše, ki 
so v derbiju šestega kroga 2. slov
enske futsal lige - vzhod prikazali 
doslej svojo najboljšo predstavo v 
le tošn ji sezoni. Polne tribune 
domače dvorane so bile navduše
ne nad mojstrovinami kralja strel
cev Metulja, ki se mu je tokrat pri 
polnjenju gostujoče mreže pridružil 
še Klemen Šemenc, seveda pa ne 
smemo pozabiti ostalih soigralcev, 
ki so prav tako veliko pripomogli k 
pomembni zmagi in ohranitvi prve
ga mesta na prvenstveni lestvici.

Ker je nepredvidljivi Tomaž »graš
čakom« v dosedanjih medsebojnih 
srečanjih povzročil že obilo pre
glavic, je bil uvod v srečanje izred
no previden. Začetne poizkuse enih 
in drugih sta uspešno zaustavljala 
oba vratarja, v 12. minuti pa je po 
strelu Klemna Šemenca vendarle 
prvi klonil gostujoči čuvaj mreže.

Veselje domačih ni trajalo dolgo, 
za karje poskrbel Majcen tri minute 
kasneje. Sledil je pritisk Nazarčanov,

ki je ob koncu polčasa primoral go
ste k še eni predaji, lahko pa bi sod- 
nika m irne vesti v zadnji m inuti 
priznala še prednost in regularni gol 
Jureta Šemenca.

Da »graščaki« tokrat ne mislijo 
oddati točk,je pokazala njihova mo
tivirana in agresivna igra tudi na 
začetku drugega dela in gol je  
nenehno »visel v zraku«. Kdo drug 
kot ostrostrelec Metulj je nato v pič
li minuti dvakrat matiral gostujoče
ga Kranjca in ko je  v naslednjem 
napadu drugič zadel še Klemen 
Šemenc, je bilo številnim navijačem 
na tribunah bistveno laže.

Gostje iz Ormoža pa so seveda 
ekipa, ki se ne preda, inv nadaljevan
ju  so to tudi dokazali ter se z dvema 
zadetkoma vrnili v igro. To pa je bilo 
tudi vse z njihove strani, saj so 
Nazarčani v zaključku  tekm e z 
zbrano igro in še vedno v visokem 
tempu brez težav nadzirali položaj 
na parketu in se na koncu veselili 
pomembne in zaslužene zmage. 
Sledi zadnji krog jesenskega dela in

gostovanje KMN Nazarje Glin pri 
novincu Zavrhu v Slovenskih Goric
ah, naslednja tekma »graščakov«

doma pa bo na sporedu prvi petek 
v decembru.

Franjo Pukart

KMN Nazarje Glin : KMN Tomaž Ormož 
7:4 (2:1)

N a za rje . Športna dvorana. G le d a lc e v: 250. S o d n ik a : Nenad Smajila 
in Dejan Makivič. D e le g a t: Teodor Plaznik.

Stre lci: 1:0 K. Šemenc (12), 1:1 Majcen (15), 2:1 Metulj (19), 3:1 
Metulj (25), 4:1 Metulj (26), 5:1 K. Šemenc (27), 5:2 Mar (27), 5:3 
Bohinec (32), 6:3 K. Šemenc (34), 6:4 Kamenšek (36), 7:4 Metulj (38).

K M N  N a za rje : Supin, Kolar, Korošec, Letojne Funtek, Urtelj, K. Šemenc, 
Oblak, Metulj, Hren, J. Šemenc, Dešman. Trener: Ilija Pezič.

K M N  T o m a ž O r m o ž: Krajnc, S. Majcen, Rob, Kralj, R. Majcen, Bohinec, 
Piberčnik, Kamenšek, Plohl, Mar, Vrbanič. Trener: Marjan Magdič.

Rum eni karto n: J. Šemenc (Nazarje Glin), Kralj (Tomaž).
Rezultati 6 . kro ga : Nazarje Glin : Tomaž 7:4, Cerkvenjak : Zavrh Masind 

3:3, Kebelj : Slov. Gorice 2:2, Benedikt : Maribor Branik 5:3.
Lestvica: 1 .  N a za rje  G lin 1 6 ,2. Benedikt 15,3. Tomaž Ormož 10,4. 

Branik Maribor 7, 5. FSK Kebelj Sl. Bistrica 7, 6. Zavrh Masind 6, 7. 
Cerkvenjak 3, 8. Slovenske Gorice 1.

Stre lci: 15  B la ž  M e tulj (N a z a r je  G lin ) , 10 Dejan Ploj (Benedikt), 9 
Aleš Vrabel (Maribor), Danilo Pukšič (Benedikt), 8  K le m e n  Š e m e n c  
(N a za rje  G lin ) , Bojan Klemenčič (Benedikt)...

K O Š A R K A Š K I  KLUB NAZARJE

Po petem krogu Nazarčani edina še neporažena ekipa
Tudi sobotna nogometna vročica 

ni odvrnila zvestih navijačev, da 
spodbujeni z dobrim začetkom se
zone pridejo in vidijo še eno dobro 
košarkarsko predstavo. V petem 
krogu 3. SKL vzhod so Nazarčani 
gostili m oštvo Konjice-Zreče in 
zabeležili suvereno zmago. Rezul
tat sicer kaže kakovostno razliko 
med moštvoma, vendar vse ni bilo 
tako lahko.

Slab uvod vtekmo gre pripisati de- 
jstvu, da so domači veljali za izrazite 
favorite. Tega niso pokazali na par
ketu in trener Finkšt je bil primoran 
zahtevati minuto odmora pri rezul
tatu 6:10. Domači so vzpostavili 
rezultatsko ravnotežje, vendar so v 
napadu delali nepotrebne napake 
in izgubljali žoge. Gostje niso znali 
izkoristiti teh napak, saj so naleteli 
na čvrsto obrambo. V drugi četrtini 
je kapetan Valenčak zagospodaril 
pod košema in s skoki nagnil jeziček 

na tehtnici na domačo stran.
Konec prvega polčasa je dal sluti

ti, da seje nazorski stroj zagnal, ven
dar s e je  v nadaljevanju ustavil. 
Ponovno so bile kritične izgubljene 
žoge in razlika je  hitro skopnela. 
Potrebna je bila minuta odmora. 
Pritisk na nasprotnika po celem 
igrišču in razigrani Vodončnik sta 
bila pravi recept za zlom gostujoče

GENERALNI SPONZOR

B /S /H /
BSPI Hišni aparati d.o.o.
Savinjska cesta 30,
3331 Nazarje

ekipe. Razlika je začela naraščati, 
zato je  v zadnji če trtin i dom ači 
s trateg nosilce igre potegn il z 
igrišča. Le-ti so lahko uživali v pred
stavi mladih Nazarčanov, ki so s 
gibljivo in čvrsto obrambo »kradli« 
žoge in izvedli nekaj atraktivnih pro
tinapadov. Na parket je stopil tudi 
slavljenec Potočnik, ki je za rojstni

dan zabeležil štiri točke in prikazal 
dobro igro v obrambi.

Po odigranem 5. krogu je nazor
sko moštvo edino brez poraza. V

naslednjem krogu se obeta pravi 
derbi, saj v goste prihaja moštvo 
Savinja.

Roman Mežnar

Nazarje : Konjice-Zreče 86:48 
(20:19, 13:5, 25:12, 28:12)

N a za rje , športna dvorana. Gledalcev 40. S o d n ika : Benis Čehič (Celje) 
in Darjan Petz (Celje). D e le ga t: Bojan Jevšnik (Velenje).

N a za rje : M. Janko 8 ( 1T, 1 -2), Gostečnik 4 (0-1 ), Bitenc 16 (2T, 0-2), 
P. Polčnik, Zadravec 2, Vodončnik 21 (IT, 4-6), Gelb 2, F. Blatnik, Plas- 
kan 6 (2-2), Ločičnik 12 (2T, 4-5), Potočnik 4 ( 1 T, 1 -2), Valenčak 11 (5- 

6 ).
Konjice-Zreče: Oprčkal 7 (3-4), Brodej 10 (2-2), Strnad (0-2), Pevec 

5 (IT ), Pokorn 3 (IT , 0-2), R. Matevžič 9 (IT , 2-3), Močenik 5 (3-4), 
Žagar, Črešnar, Lajnšček 3 (1-2), P. Matevžič 4 (0-2), Brodnjak 2.

Rezultati 3 . S K L  -  v zh o d :
5 k ro g : Nazarje : Konjice-Zreče 86:48, ŠRK Koši Šentjur : Miklavž 

77:58, NONA Lenart : Koroška 103:73, Primafoto Sl. Gradec : Ruše 
62:74, Savinja prosta.

Lestvica po 5 . kro gu: 1. ŠRK Koši Šentjur 9 ,2 . Ruše 9,3. Nazarje 8 (- 
1 ), 4. NONA Lenart 8,5. Savinja 6 (-1 ), 6. Konjice-Zreče 6 (-1 ), 7. Miklavž 
5 (-1 ), 8. Primafoto Sl. Gradec 5 ,9 . Koroška 4 (-1 ).



S OL Č A V A

Požar v stanovanjski hiši usoden za 53-letnega

domačina
V  s o b o to , 1 4 . n o v e m b ra , je  ne kaj m in u t p re d  d ru g o  uro p o p o ld a n  z a 

g o re lo  v s ta n o v a n js k i hiši sre di S o lč a v e . S v a k  la stn ika  hiše je  o p a z il , da 
se  iz  hiše kadi in pritekel v  bližnji lo kal p o  p o m o č . T a m  je  bil m e d  drugim i 
tudi pove ljnik P ro sto vo ljn e g a  gasilskega  S o lč a va  M a tja ž  K rive c , ki je  prvi 
steke l d o  hiše in p o s k u š a l p ogasiti p o ž a r  v  n o tra n jo s ti. . .

S ta n o va n jska  hiša v S o lč a v i, v kate ri se je tra g ič n o  končalo življe n je  
A n to n a  Pro d n ika  (foto: Štefi Sem)

Ker so bili prostori v hiši polni dima, 
jestekel nazaj po dihalni aparat, in šele 
potem je lahko vstopil v hišo, kjer seje 
medtem že dodobra razplamtel 
požar. Najprej je poiskal lastnika hiše, 
Antona Prodnika, in ga izvlekel iz ob
jekta. Prodnikje bil močno opečen po 
celem telesu in gasilci so že na kraju 
požara ugotovili, daje prepozno, da 
bi mu še lahko pomagali. Vse, kar so 
lahko storili, je bilo, da so pogasili 
goreč prostor v hiši. Po besedah tisk
ovne predstavnice celjske policijske

uprave Milene Trbulin je pokojni najver
jetneje umrl zaradi zadušitve, saj na 
truplu niso zaznali vidnih znakov nasil
ja, več podrobnosti pa bo znanih po 
opravljeni obdukciji.

Anton Prodnik, ki so ga vsi klicali Toni, 
je bil star 53 iet. Nekdaj je delal na 
zadružni enoti v Solčavi, nato je več 
let skrbel za občinske zelenice in okoli
co, od lanskega leta pa tudi tega dela 
ni zmogel več. Sosedje in vaščani se 
ga spominjajo kot dobrega človeka. 
V hiši je zelo skromno živel sam. V

Pohod po Vrtovčevih poteh. 22.11. Organizator: PD Polzela. Dodatne infor
macije: Zoran Štok, 041 754 778, zoran.stok@gmail.com.

Kopanje z Olimpijsko kartico -  50 %  popust v slovenskih naravnih 
zdraviliščih:

-Term e Krka -  Terme Šmarješke Toplice. 16.11.-22.11. Dodatne informac
ije: Borut Pucelj, 07 384 35 70, www.terme-krka.si.

- Terme 3 0 0 0  M oravske Toplice. 23.11. -  29.11. Dodatne informacije: Gre
gor Ficko, 02 512 22 91, www.terme3000.si.

V e č  inform acij o prireditvah na w w w .m ig a jzn a m i.s i,  kjer lahko 
tudi vp iše te  n o ve  prireditve in va d b e n e  prog ra m e.

enem prostoru je imel spalnico in 
kuhinjo, kjer je prebil večino dneva. 
Njegov zdravnik si je prizadeval, da 
bi se Toni preselil v dom za starost
nike, vendarse slednji za to življenjsko 
spremembo nekako ni mogel odloči
ti.

V soboto so ga le nekaj minut pred 
požarom videli, kako je v hišo nesel 
vedro vode. Očitno je želel sam poga
siti nastali požar, preden bi poklical 
pomoč, kar pa je bilo zanj usodno. 
Zakaj je do požara prišlo, še ni znano, 
saj kriminalisti vzroka požara do za
ključka redakcije še niso ugotovili. V

hiši, ki stoji v strnjenem naselju, so 
gasilci požar omejili na dva prostora 
in ga pogasili, preden bi bile ogrožene 
sosednje hiše. Omenjena prostora ni
sta popolnoma uničena, sta pa po
trebna temeljite prenove.

»Tonije bil prijeten in dober človek, 
kljub temu, da je rad pogledal v ko
zarček, v vasi ni bilo nikogar, s kater
im se ne bi razumel, je pa bil bolj samo
tarski človek,« je še povedal gasilski 
poveljnik Matjaž Krivec, ki obžaluje, 
da Toni ni prišel po pomoč, preden se 
je sam lotil gašenja požara.

Štefi Sem

Č R N A  K R O N I K A

• VLOM V KONTEJNER IN DELOVNO BARAKO
Ljubija: V noči na 10. november je bilo na gradbišču ceste na Goren

jskem klancu vlomljeno v kontejner in delovno barako, last CM Celje. Sto
rilec je iz objektov ukradel več vrednejših predmetov.

• VLOM V SKLADIŠČE ZKZ
Ra dm irje : V noči na 10. november je neznani storilec vlomil v skladišče 

prodajalne ZKZ v Radmirju. Iz skladišča je odnesel 42 polnih jeklenk gos
podinjskega plina. Z dejanjem je povzročil za okoli 2.500 evrov materi
alne škode.

• VLOM V PRODAJALNO ZKZ
N o v a  Štifta: 11. novembra v večernem času je neznani storilec vlomil v 

prodajalno ZKZ v Novi Štifti. Iz blagajne je odnesel nekaj menjalnega de
narja.

• TATVINA LESA
Priho va: 12. novembra v dopoldanskem času je bil dežurni policist PP 

Mozirje s strani oškodovancev obveščen, daje neznani storilec v gozdu 
na Prihovi posekal tri bore in tri smreke. Les je s kraja poseka odpeljal 
neznano kam.

• VLOM V VIKEND V LENARTU PRI GORNJEM GRADU
Le n a rt: Neznani storilec je v času preteklega vikenda vlomil v počitniški 

objekt v Lenartu pri Gornjem Gradu. Iz vikenda je odnesel več vrednejših 
predmetov. Z dejanjem je povzročil za okoli 2.000 evrov materialne 
škode.

• PO POŽARU NAJDENO TRUPLO
S o lč a va : 14. novembra v popoldanskem času je prišlo do požara na 

stanovanjski hiši v Solčavi. Požar so pogasili domači prostovoljni gasilci. 
Po gašenju je bilo pri pregledu hiše najdeno truplo 53-letnega moškega, 
za katerega je  bila s strani dežurnega zdravnika odrejena obdukcija. 
Kriminalisti in policisti vzrok požara še ugotavljajo.

• PRIDRŽAN VINJENI VOZNIK
Policisti PP Mozirje so 15. novembra v popoldanskem času odredili 

pridržanje zoper 39-letnega voznika osebnega avtomobila, za katere
ga je bilo ugotovljeno, daje imel v času vožnje z vozilom v cestnem pro
metu v litru izdihanega zraka 0,62 mg alkohola.



Pester odziv na mojo zadnjo donacijo letos - 
(tu omenim par različnih odzivov)

Spoštovani! Kar malce presenečen 
sem bil nad pestrim odzivom bralcev 
v zvezi z mojo zadnjo dobrodelno lik
ovno razstavo to leto ( bila je v dobro 
zavetišča zavrženih živali v Savinjsko 
-  Šaleški dolini). Bila je vtukajšnji do
lini hkrati na treh lokacijah, v mesecu 
oktobru tega leta, s par 100 likovnimi 
deli.

Starejša zakonca -  izTiroseka sta 
takole dejala: »Sva stara, bolna 
obubožana hribovca ... Včasih, tudi 
sedaj trenutno nimava niti za doplači
lo zdravilom na recept... Vi pa, za 
božjo voljo, dajete na stotine slik -  za 
neke živali... Da se vas naj bog usmili 
...« Odgovoril sem: »Spoštovana, ver
na sta, in ta -  uči, da je bog ustvaril 
človeka in živali... Da bi v sožitju živeli 
na tem svetu -  Zemlji. Človek pa je v 
svoji prevzetnosti, zlobi, si živali po
dredil,jih potisnil kot drugorazredne, 
manj vredne, karje najbrže napak od 
volje slvarnika...« Ta -  zakonca sem 
povabil, da se zglasita pri meni. 
Bomo skupno že kako -  tako ali dru
gače ... to njuno trenutno stisko pre
mostili, rešili...

Iz Primoža in Tera so se oglasile 
starejše gospe, tudi bolne... in priletna 
ženička... Vse so me (vsevprek hvali
le) -  glede donacij in p isem ... Da te 
moje aktivnosti redno sprem ljajo... 
Ženička je dodala, da vse to občudu
je ... Vse so tudi izrazile, da me oseb
no ne poznajo in bi to želele, da bi se 
osebno spoznali, srečali... (Kontakti 
so bili po telefonu!) Seveda, da sem 
jim  povedal, da sem na voljo, da se 
srečamo in osebno spoznamo. Da 
pa itak vedo za moj naslov -  kjer živim 
zženo, imam svoj likovni salon in ust
varjam oz. ljubiteljsko delam v svo- 
jsh/o upokojenca ter po svojih močeh 
poizkušam priskočiti na pomoč lju
dem, pa tudi živalim itd, ko se znajde
jo  v hudih stiskah. Tokrat pa, da sem 
namenil nekaj zavrženim živalim.

Mozirjanka,t.j. sokrajanka, priletna, 
osamljena ženička, je med donacijo 
prišla s palico in mi prinesla rožo -  v 
pozornost. Ker me ni bilo tedaj doma, 
jo je  pustila pri vhodu v hišo. Kasneje 
je ponovno prišla, rekla, da je ljubitelji
ca živali in se osebno zahvalila za to 
-prirejeno donacijo...

Priletni sokrajan, Mozirjan,tu spoš
tovani gospod, je v družbi, o vsem 
tem slišanem, povedanem in dru

gem, se v nasmehu odzval in dejal: »V 
bistvu si res s svojimi postoritvami 
pokazal, da si občutljiv in dober... 
Preveč! Še posebno s to donacijo -  s 
toliko likovnimi deli -  vloženega tru
da ... in to kar na en mah za živali. Drži, 
daje malce nenavadno.« Potem pa je 
izpostavil svojo kritiko: »Že le ta ... ob 
intenzivnih donacijah s tvojimi deli ni 
zaslediti tu s teboj intervjuja? Kar 
nekako čudi. Ljudje tudi ugibamo, da 
ob že kar nekaj objavljenih sporočil o 
donacijah, ni objav tvojih slik, d e l...? 
Mar postavljaš tukajšnji časopisni 
hiši tako nemogoče pogoje, da to ne 
sprejmejo? Itd.« Odgovoril sem, da 
ima glede povedanega le delno prav. 
Potem pa sem mu predočil objave 
intervjujev v zadnjih letih v Našem 
času Velenje in v oddaji -  v živo Do
bro jutro na VTV -  Televiziji v Velenju 
(dolgo 20 minut). Pa tudi objav mo
jih slik v časopisju in revijah v zadnjih 
dveh letih je bilo kar45 in sicer v: Delo, 
Slovenske novice, Večer, Slovenski 
tednik, Ljubljanski dnevnik, Indirekt, 
Misteriji, Ona, Naš čas itd. Kar vse je 
arhivsko pri meni dokumentirano. Res 
pa je, da je od vseh teh objav v zadnjih 
dveh letih, bila vtukajšnjih Savinjskih 
novicah Nazarje objavljena le ena 
moja slika, t.j. likovno delo, pa še to 
kot ponovitev iz že objave prejšnjih let. 
Povem še, da ne bo napačnega mnen
ja, kakor mi tu nekateri bralci hočejo 
očitati, podtikati, da najbrže postavl
jam  tukajšnjem u časopisu tako 
težke, nesprejemljive pogoje, da zara
di tega ni objav slik, kar pa sploh ne 
drži. To podkrepim s tem, da sem tudi 
ob tej zadnji objavi obvestila za 
donacijo, dal tukajšnjemu časopisu 
na voljo, razpolago dve likovni deli -  
za objavo ob obvestilu, (kateri je v ta 
namen pri meni izbral tukajšnji izkuše
ni likovnik), izvršilni urednik g. Igor -  
pa ju je v ta namen, objave, že v raču
nalnik vnesel, skeniral... Ob tem pa 
sem mu izjavil, ko bo slika objavlje
na, da bo podarjeno dana originalna 
tej časopisni hiši kot spomin, da so 
tudi nekaj lepega postorili za 
zavržene živali. Pa kljubvsemutemu, 
objave moje slike ni bilo. G. Igor mije 
dejal, daje pač taka tukajšnja uredni
ška politika.

Vlado Parežnik 
Levstikova 9 

Mozirje

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST 
pri objavah zahval in čestitk.

Solze,
bolečina inpraznina.
In neizbrisana sled spomina.
Spomini v mislih spet tako živi se zazdijo, 
grenke solzepo licih nam polzijo.

Toda boleče spoznanje 
še globlje zareže v srce.
Praznina.

Spet solzeprelivamo 
v spomin nate, na nas 
na naše skupne prehojene poti.

A upanje še ostaja 
na snidenje nadzvezdami.

Hana

ZAHVALA

J o ž e f  ŠRAMEL
iz  Mozirja

(23.5.1943 -  6.11.2009)

Hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za pomoč 
ter izrečena ustna in pisna sožalja.
Hvala za darovane sveče, cvetje in za svete maše.
Hvala g. župniku Sandiju Korenu za opravljen cerkveni obred in sveto 
mašo, pevcem, govorniku za poslovilne besede in praporščakom. 
Hvala vsem, ki ste ga spoštovali in imeli radi, spominjajte se ga in kdaj 
postojte ob njegovem grobu.

V si n jeg o v i

M
Dobnik Franc & Jani, s.p., Topolšica 104c, 3326 Topolšica

- IZDELAVA NAGROBNIH SPOMENIKOV,
■OKENSKIH POLIC in 
- DRUGIH IZD ELK O V IZ  KAMNA
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Nejočitezamano.
Jaz sem vendar živel.
Krog, ki strmi k popolnosti seje zaprl.
Ne verjemite, češem umrl, da smo si daleč. 
Pozdravlja vas moja duša, kotpiš v poletnem  
vetrcu.
Inpoloži pišdneva k  večernemu miru.
Kot zvezda vam pošiljam moje pozdrave z  neba.

Z bolečino v srcu sporočamo, da nas je zapustil 
naš dragi mož, ati, dedi, sodelavec

Vlado ČUK
(1956 -  2009)

Iskreno se zahvaljujem o vsem sorodnikom , sosedom, prijateljem , 
znancem, kolektivu BSH Nazarje, kolektivu Leplast, ki ste nam stali ob 
strani, prinašali cvetje in sveče, darovali za svete maše, nam izrekli sožalje 
z iskrenim stiskom rok, dajali moč za čas, ki ga bomo živeli brez njega. 
Hvala g. župniku za lepo opravljen obred, Pogrebni službi Morana in 
vsem, ki ste ga spoštovali in mu v življenju kakorkoli pomagali ter ga v 
tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.
Seveda hvala tudi vsem, ki še vedno obiskujete in boste obiskovali njegov 
grob ter se s hvaležnostjo spominjali našega Vladota.
Vsem iskrena hvala!

Ž alujoči v s i n jegovi!

Glej, zemlja si je  vzela, kar je  njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je  neskončno dragoceno, je  
večno in nikdar ne more umreti.

Svetlana Makarovič

ZAHVALA

10. novembra 2009 se je od nas poslovila 
ljuba žena, mama, sestra, stara mama in prababica

M agdalena POVH
(1935 -  2009)

Zahvaljujemo se za vsa izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in svete 
maše.
Hvala vsem sosedom, prijateljem, sodelavcem in znancem, ki ste jo v 
tako velikem številu pospremili na zadnjo pot. Še posebej bi se zahvalili 
sestram Vidi, Rozi in Pavli, dr. Kočevarju, med. sestrama Gelei in Maji ter 
celotnemu osebju urološkega oddelka Splošne bolnice Celje za vso po
moč in toplino med njeno boleznijo.
Zelo jo bomo pogrešali!

V si n je n i

ZAHVALA

Ob nenadni izgubi
naše drage mame, stare mame in prababice

Stan islave PIREČNIK
iz Cvetlične ulice 20, Nazarje

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodstvu in vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

V si n je n i

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A leksander S teblovnik s.p. Parižlje 11 c Braslovče

Telefon: 7000-640
Koživelasi,
ljubila si nas vse.
zdaj ko te več m ed nami ni,
ljubite me v spomin vsi.

V SPOMIN

Mariji TOMINŠEK
Tominškovi mami 

Bočna 106

20. novembra mineva tretje leto, odkar je nas za vedno zapustila draga 
žena, ljubeča mama in babica.
Iskrena hvala vsem, ki se je spominjate in prižigate svečke.

Ž alujoči m o ž  Ludvik, h č e rk a  V alentina  in  s in  Viki
te r  o s ta lo  so r o d s tv o



Kje je tu pravica? Pol bila je zastonj
P rip e lje jo  se R eč ičan i v m e

sto  is k a t p ravico. Išče jo  so d iš 
če, k je r jim  rešu je jo  za h teve  
za  v rn ite v  v ložen ih  s red s te v  v 
te lekom un ikac ije . U stav ijo  se 
ob  p ločn iku  in povp raša jo  m i
m oidočega : "O prostite , kje je  
tuka j sod išče?"

“ Na drug i s tran i.”
“ No, sa j se  nam je  ves čas 

zde lo , da ni na naš i.”

Lučan  se  v rn e  iz L jub ljane  v 
svo je  p re lepe  Luče.

“ K ako  si oprav il v p res to ln i
c i? ” ga vp ra ša jo  Lučani.

“ K je ? ”
“ Pri Ž aba rjih? ”
“A ja , tam . U go tov il sem , za - 

k a jž iv ijo v m e g li. ”
“Z a k a j? ”
“ Da svo je  dacarje , ki nam  

d enar krade jo , sk r iva jo .”

Tu n o tr i  p ra v iš , d a  so  v s i k on ji, k i  v le č e jo  ta le  v o z ?

Dobra ponudbo
Na po lic ijsk i posta ji se o g 

lasi m ožakar, ki im a kaj p o ve 
dati: “ P riše l sem , ker je  danes 
dan kn jižn ic .”

D ežu rn e m u  m ožu postave  
ni n ič  ja sn o : “ In kaj im a to 
z v e z e z  n a m i? ”

“ S eveda  jo  im a in z  m ano 
tudi. D anes lahko  v kn jižn icah  
vsi v rn e jo  kn jige, ne da bi jim  
za ra ču n a li za m u d n in o .”

“ Še ve d n o  ne razum em ."
“ P riše l sem  vam  p o n ud it is 

to  us lugo. V rn ite  mi vo zn iško  
izkazn ico  pa bom  p rip rav ljen  
pozab iti na to, da s te  jo  tako  
do lgo  im e li.”

Trajno rešitev
Večina voznikov je na 

avtomobilih že zamenjala 
poletne z zimskimi 

gumami. Nekateri imajo s 
sabo za vsak slučaj še 
verige, nekaterim pa bi 
morali na gume nadeti 

stingerje za vse sezone.

Zametuje zatajil
V  vo jsk i da novodoš lem u  

rek ru tu  n je g o v  z n a n e c  iz 
c iv iln e g a  ž iv lje n ja  na sve t: 
“O fic ir ju  n ika r ne povej, da si 
eko log . Te ve d n o  poš lje jo  č is 
titi s tra n išča .”

V  tem  p ride  oficir, rekoč: “ O, 
lej ga, lej ga, še  en nov vo jak. 
Kaj si po pok licu ? ”

“ N im am  še  poklica . Š tu d e n t 
s e m .”

“ Ka j pa š tu d ira š? ” 
“ M ed ic ino . K iru rg  bo m .”
"O , krasno. T akšnega  te  po 

trebu jem o . Ti boš ravno  p ra v 
šn ji za  eno de lo . Pridi z  m ano, 
da ti pokažem , kje so  s tra n iš 
ča, k ijih  boš č is til.”

“Z aka j pa sem  kot bodoč i 
k iru rg  tako  p rim eren  za  to ? ” 

“ Da se čim  pre j na va d iš  m a 
ske in roka v ic .”

Eni so imeli po martino
vanju glavobol zaradi vpliva 
alkohola, drugi pa zaradi 
vpliva ženinega valjarja.

Bližnji s tik i novi gripi navk ljub  ostanejo.

Začasen zastoj
M ic ika  tren u tn o  ne 

s lužbu je . S vo je  redne  
s tran ke  obvešča , da 
ni zb o le la  za  novo  g ri
po, pa č  pa čaka  s e r
v ise rja , da ji pop rav i 
ko n d om a t v  spa ln ic i.

Hugo Mušnik

n e & r *  
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Cvetke to koprive

KAKO 00 PRIZNANJA
D r . D a n ilo  T u rk, p redse dnik Slo ve n ije  (le v o ); »Poglejte, gospod 

Presečnik, moja dežela je tudi vaša in prav je, da se zavzemamo, da 
k temu prispeva tudi Mozirje. Če bomo prijazni do ljudi, nam bodo 
odmerili še en mandat. «

Ja k o b  Pre seč nik, vodja poslanske skupine S L S : »Nama, jaz se ne 
vikam.«

SNEMALI ATRAKCIJO IN POSTALI ATRAKCIJA
J o ž e  M ik la vc , sod e la vec Savinjskih novic (le v o ): »Slikaj, Marija, 

novo pustno kraljico.«
M arija M ik la vc , Jo ž e to v a  že n a : »Slikam, slikam «
S ta n e  P o d s e d e n š e k , m o zirs k i p u s tn a k : »Vse bom posnel za 

društveni arhiv.«
Benjam in K a n jir , s o d e la ve c  S a vin jskih no vic : »Jaz bom pa raje 

iskal kakšno novo kandidatko za drugo leto.«

m
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ROŽICE OD PUŠELJCA
M a rja n a  Rihter ( le v o ), članica Pušeljca: »Katero bomo zapele?« 
Betka R o č n ik, članica Pušeljca (d e s n o ): »Le prijezdi fantič moj « 
Ivana Žvip elj, članica Pušeljca: »Naj se raje pripelje «
B e tka : »Naj me raje odpelje.«



REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE:
Plasta, Rivier, otoman, pol, Tl, Rogatec, vole, Kra, 
pločevinka, rakel, sernec, ekarit, Zaire, šir, kanalnik, 
ar, bisa, jasa, Nba, tiki, tr, Kirka, Rački, oculus, 
vnuka, racalo, sabat

m m

MINI SLOVARČEK:
ANORTIT- rudnina kalcijev alumosilikat 
ATAS- Jemenski politik- Hajdar Abu Bakr Al 
LEER- mesto v Nemčiji, v spodnji Saški 
ESINO- reka v Italiji 
STEAK- debelejši zrezek

«OZIMI

organizira

SMUČARSKI SEJEM 
nove in rabljene opreme

v soboto, 28.11.2009, od 9. do 19. ure in v 
nedeljo, 29.11.2009, od 9. do 17. ure v stari 

Športni dvorani v Mozirju.

Vabljeni! I
i

Sodelujejo: ELAN, ALPINA, BLIZZARD, FISCHER, HELI, BIMBO, ?
SMUČARSKA ŠOLA GOLTE, GOLTE SLOVENIJA. \



Napovednik dogodkov

•  Petek (20. november), ob 16.30. Knjižnica Mozirje 

Pravljična ura: Reševalna odprava najmanjšega svetilničarja

•  Petek (20. november), ob 18.00. Osnovna šola Rečica ob Savinji

P o g o v o ri B e rta  S a v o d n ik a  s prija telji, g o s t: J o ž e  K o re s __________

•  Petek (20. november), ob 18.00. Galerija Mozirje

P r a z n o v a n je  o b  d n e v u s p lo šn ih  k njižn ic : g o s t Ig o r K a rlo vš e k  ___

•  Sobota (21. november), ob 18.00. Črna na Koroškem

O d b o jk a rs k a  te k m a  - Č rn a  : K L S  Lju b n o  __________

•  Sobota, (21. november), ob 19.00. Športna dvorana Nazarje

K o ša rk a rs k a  te k m a - N a z a r je : S a vin ja  (č la n i)___________________

•  Nedelja, (22. november), ob 10.00. Dvorana Na Logu, Hrastnik

K o š a rk a rs k a  te k m a  - H ra s tn ik  : N a z a r je  In pu t ( pionirji U - 1 4 ) ______

•  Nedelja, (22. november), ob 14.00. Športna dvorana Nazarje

K o ša rk a rs k a  te k m a  - N a z a rje  In pu t : La s to v k a  (m la d in c i)___

•  Nedelja (22. november), ob 17.00. Kulturni dom Mozirje

6 . d o b ro d e ln i kon ce rt (K a rita s )_______________________________

•  Torek (24. november), od 14.00 do 17.00. Knjižnica Solčava

O b is k  m o b iln e  učilnice z a  s a m o sto jn o  u č e n je  _______

•  Četrtek (26. november), ob 1700. Center za družinsko terapijo 

Kamnik

S k u p in a S a m o  za  že n s k e _____________________________________

•  Petek (27. november), ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad

G l e d a liš k a  ig ra  P o d n a je m n ik  - p re m ie ra _______________________

Ž I V A L I - P R O D A M
Prodam prašiče, težke 130 in 200 kg; 
gsm 041/986-071.

Telica sivka, 8 mesecev breja, pašna 
-  prodam; gsm 031/585-735. 

Prodam čb telico, brejo 5 mesecev; 
gsm 031/553-403.

Prodam: kravo za zakol, staro 5 let; 
odjemalec silaže Bider in bale ali men
jam za govedo; gsm 041/466-720. 

Prodam bikca sivo-rjave pasme, star
ega 2 tedna; gsm 041/863-376. 

Prodam mlade psičke -  pasme 
samojed; tel. 583-12-73.

Ž I V A L I - O D D A M
Oddamo psa, nemškega ovčarja, 
kastriranega, starega eno leto; gsm 
040/145-598.

D R U G O  -  P R O D A M
Prodam krom pir (top inanbur) -  
primeren za sladkorne bolnike; gsm 
031/813-126.

Prodam krmni krompir -  dostava na 
dom; gsm 031/821-129.

Prodam 3 m3 hrastovih desk, debe
line 5 cm. 1 leto zračno sušene; gsm 
031/295-331.

Ugodno prodam suha bukova drva; 
tel.583-24-60.

Prodam suha bukova drva -  klaffrs- 
ka; gsm 031/515-112.

Drva - bukev, gaber, cepljena, suha, 
klaftre -  prodam; gsm 031 /585-735. 

Ugodno prodam jogi vložek, vel. 90 x 
200 cm; gsm 070/870-336. 

Prodam novo 5 kg. polnilko za klo
base in salame; gsm 040/257-455. 

Nov prenosni litoželezni kamin -  pro
dam; gsm 031/451-930.

Prodam skoraj novPSP, cena 120eur; 
gsm 041/783-528.

Prodam: staro mašino za sadje; ovco 
z mladičem ter cisterno za olje 2500 
l;gsm 031/765-409.

V O Z I L A - P R O D A M
Prodam R5 campus, I. '9 0 , zelo 
ugodno; gsm 041/783-448.

N E P R E M IČ N IN E
Kupim manjše, urejeno stanovanjevMozir- 
ju ali Nazarjah; gsm 031 /589-305. 

Kupimo manjšo kmetijo v Zg. Savin
jski dolini; gsm 041/593456. 

Prodam urejeno, 2-sobno stanovan
je na Rečici v Krajevnem domu; gsm 
031/725-047.

Stanovanje v okolici Mozirja oddam; 
gsm 040/844-784.

D E L O - IŠ Č E M
V decembru in januarju iščem 
kakršnokoli delo; gsm 070/833-298 
-  Natalija.

r ~—n

MORDA STE ISKALI PRAV TO

OSTREŠJA, PREKRIVANJE STREH, BRUNARICE
V  naši p o n u db i so  tudi le sen e  h iše , n a d s tre š k i, b a lk o n s k e  in vrtne 

o g r a je  t e r  v r t n e  h i š k e . G s m : 0 4 1 / 4 6 3 - 4 9 0 ,  e -p o š t a : 
fra n c i.o b o jn ik @ g m a il.c o m .

Brunarica projekt, Franc Obojnik s.p., Radmirje 108, Ljubno ob Savinji. 

STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE
Izd e la va  te rm o p a n  s te k la , o kvirjanje  slik , vitra žn a  s te k la , p eska n je  

s te k la , s u h o  cve tje  v  s te k lu , vse  vrste  za s te k lite v , tesn jen je  in prede 
lava starih o ke n skih  kril, fu zija  taljen ja s te k la , fa ze c ira n je  ra vnih in 
nepravilnih oblik s te k la , w w w .s te k la rs tvo -ta m s e .c o m ;  g sm  0 3 1 / 3 0 5 - 
5 3 2 , fa k s : 0 3 / 8 3 9 -5 4 -6 4 .

Steklarstvo Tamšejamše Jaka s.p. Savinjska cesta 12,3330 Mozirje. 

KMETJE, GOZDARJI
G ra d im o  g o zd n e  v la k e  b re z m in ira n ja . O p ra v lja m o  tudi v s a  o stala 

d ela  s strojn o  m e h a n iza c ijo  ter kipe r p re v o ze . K va lite tn o  in poce ni. 
B R L E Č , te l. 0 4 1 / 6 0 6 - 3 7 6 .

Brleč Jakob s.p. -  Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 

gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV - POP TV 
IN A KANAL

N u d im o  v a m  m o n ta že  sate litskih s is te m o v z a  sp re je m  P O P  T V  in 
K A N A L  A  - p o o b la šč e n i m o n te r z a  T O T A L  T V  in s e rvis  vs e h  satelitskih 
s is te m o v . P ra š n ik a r s .p .,  te l. 0 3 / 5 8 4 - 5 1 - 9 4 , g s m  0 4 1 / 6 8 8 - 0 9 4 .

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 

terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti.

POTREBUJETE PESEK ALI GRAMOZ
N u d im o  va m  p e s e k  z a  z id a v o , o m e t, e strihe in b e to n , drob ljen e c za  

d re n a že  te r g r a m o z z a  c e s te ; g s m ; 0 4 1 / 6 5 1 - 1 9 6 .
Terezija Burja s.p., Ter 69,3333 Ljubno ob Savinji.

NUDIMO VAM RAZNOVRSTNE STORITVE Z 
MATERIALOM

C en tra ln o  o gre va n je : m o n ta ža  sončnih kolekto rjev, toplotnih črpalk, 
peči na b io m a s o .. .  V o d o v o d  in odto ki: čiščenje o d to ko v in o stala m an
jša  hišna p o p ra v ila . S p lo š n a  klju čavn iča rska  d e la , p o p ra vilo  stroje v 
in različn ih  n a p ra v. G s m : 0 4 1 / 3 5 4 - 5 6 2  ali 0 4 1 / 3 5 4 - 5 2 8 , e p ošta: 
jm lin a r@ s io l.n e t.

Pirčk inštalacije, Mlinar Jože s.p., Bočna 58a, Gornji Grad. 

INSTRUKCIJE
In štruiram  m a te m a tik o , fizik o  in a ngle ščin o  z a  s re dn je  š o le . G S M : 

0 3 1 / 6 5 6 - 9 0 2 , e  p o š ta : a le s .p o d rizn ik @ g m a il.c o m .
Aleš Podrižnik s.p., Na trgu 20,3330 Mozirje.

NOVA GRIPA, STARA GRIPA!
N a j v a s  ne skrbi. Z a  to  d o b e r im unski sistem  po skrb i. Z a  njega pa m i.
S O L N E  T E R A P I J E !  0 3 1 / 7 8 8 - 8 8 1 , w w w .s o ln i-te m p e lj.c o m
Grajska vrata d.o.o., Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

RAČUNOVODSKE STORITVE
2  m e se c a  b re zp la č n o  v o d e n je , d o d a tn i pop u sti! 0 4 1 / 4 2 9 - 7 5 5 .
ASU Suzana Urbanc Renko s.p, Ljubija 95,3330 Mozirje. 

HIDRAVLIČNE GIBUIVE CEVI
Izd e lu je m o  hidravličn e  g ibljive  cevi s priključki z a  u p o ra b o  v  km e t

ijstvu , g o zd a rs tv u , in dustriji, z a  to vo rn a  v o z il a . . .  G s m  0 4 1 / 3 5 4 -5 0 5 .
SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6,3332 Rečica ob Savinji.
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Z Mojo naložbo je  vaša dohodnina nižja

M iha Slatinšek,
zavarovalniški svetovalec

A gencija  MS
Pisarna M oz irje  

(avtobusna postaja) 
te l. 03 583 11 00 

gsm. 040 512 333 
poslovni čas: 

od 7.00 do  16.00 ure

agenclja-ms
VAŠ PARTNER PRI 

IZB IR I ZAVAROVANJ!
Prostovoljno dodatno pokojninsko 
zavarovanje se od drugih zavaro
vanj in varčevanj razlikuje v zelo 
pomembni podrobnosti, na katero 
vas želimo opozoriti. Premije, ki jih 
vplačujete v prostovoljno dodatno 
pokojninsko zavarovanje, štejejo 
za davčno olajšavo in vam znižu
jejo osnovo za odmero dohodnine.

Davčna olajšava ni edina p rednost pros
to vo ljn e g a  dod a tn e g a  poko jn in skeg a  
zavarovanja. Prednost je  tu d i zajamčen 
donos. Namen prostovo ljnega dodatnega 
poko jn inskega zavarovanja je varčevanje 
za doda tno  poko jn ino . V  edini namenski 
ob lik i varčevanja za doda tno  poko jn insko  
ren to  danes varčuje že več ko t 500 .000  
ljud i ozirom a več ko t polovica zavarovan
cev o b v e z n e g a  p o k o jn in s k e g a  in  
invalidskega zavarovanja.

Poskrbite za vašo dohodnino in 
pokojnino še pravočasno!

O dločite  se za ind iv idua lno  PDPZ. Davčno 
olajšavo za letošnje leto si lahko z vplačili 
p rem ij zago tov ite  do konca leta. Najvišja 
m ožna davčna olajšava je  zakonsko 
do ločena in znaša 5,844 %  vaše letne 
bruto plače, vendar v le tu 2009  ne več 
ko t 2 .604 ,54  EUR.

S prem ijam i PDPZ si zago tov ite  vračilo ali 
zn ižate dop lač ilo  dohodn ine , odvisno od 
zneska vplačanih prem ij in s topnje  vašega 
dohodn inskega razreda.

MOJA
N A L O Ž B A

Vračilo premije zaradi znižanja osnove za dohodnino

Bruto plača Dohodninski
razred

Maksimalna 
mesečna premija

Znižanje osnove za 
dohodnino ob 

plačilu letne premije

Vračilo premije 
zaradi znižanja 

osnove za 
dohodnino

1 2 3  = 1 x 5 ,844% 4  = 3 x 12 mesecev 5  = 4 x 2

800 16% 47 564 90
1.200 27% 70 840 227
1.800 27% 105 1.260 340
2.500 41% 146 1.752 718
3.600 41% 210 2.526 1.036

Izračun je  in fo rm a tive n . Zneski so v evrih.

Predpostavljeno je , da je  plača edini 
obdavčljiv i vir, od katerega se ob ra 
čunavajo prispevki za obvezno p oko j
n insko in invalidsko zavarovanje, in da so 
med le tom  bili p ravilno obračunani in 
plačani davki in prispevki.

Ste v prostovoljno dodatno pokoj
ninsko zavarovanje že vključeni?

Izkoristite  davčno olajšavo v ce loti in 
povišajte prem ijo. Če vam premijo 
plačuje delodajalec in je ta nižja od 
zneska davčne olajšave za vašo 
bruto plačo, lahko razliko doplačate 
sami. Kako si lahko izračunate m ožno 
povi-šan je  p rem ije  v te m  prim eru , 
prikazu-jem o v tabeli spodaj.

Pokojninski načrt M oje  naložbe zava
rovancem  zagotavlja za polovico višji 
zajamčen donos, ko t ga zahteva sam 
zakon. Zajamčen donos znaša 60 % 
obrestne m ere do lgo ročn ih  vrednostn ih 
papirjev Republike Slovenije.

Z a ra d i ja m s tv a  z a v a ro v a n c e m  je  
pom em bno  zaupanje v izvajalca poko j
ninskega načrta. M oja naložba zavaro
va n ja  po  p o k o jn in s k e m  n a č rtu  z 
davčnim i olajšavami izvaja v im enu svojih 
delničarjev. To so izk ljučno zaupanja 
vredne Nova KBM, Zavarovalnica Ma
ribor, Pozavarovalnica Sava, Merkur 
zavarovalnica in Zavarovalnica Tilia.

Varčevanje za dodatno pokojnino v 
podjetju

Bruto plača
v evrih

Mesečno

1.200

Letno

14.400
Maksimalna premija
5,844 % bruto plače 70 840
Trenutna premija
vsota, ki io že plačuje delodajalec 30 360
Možno povišanje premije
doplačilo iz neto plače 40 480
Vračilo pri dohodnini 27% 130zaradi povišanja premije

Izračun je  in fo rm a tive n .

Varčevanje z zajamčenim donosom

Izvajalec poko jn inskega načrta m ora po 
Zakonu o poko jn inskem  in invalidskem 
zavarovanju (ZPIZ) zavarovancem  jam čiti 
m in im a ln i letn i donos v višini 40 %  
obrestne mere do lgo ročn ih  vrednostn ih  
papirjev Republike Slovenije. Posamezni 
izvajalci lahko jam čijo  tu d i več.

P re m ije  p ro s to v o l j
n e g a  d o d a t n e g a  
poko jn inskega zavaro- 
v a n j a  v a m  l a h k o  
plačuje tu d i de loda ja 
lec. P o d je tje  la h ko  
tako  za plačane pre
m ije uveljavlja znižanje 
osnove  za o d m e ro  
davka od  d o h o d k a  

pravnih oseb. Na prem ije se prav ta ko  ne 
obračunavajo davki in prispevki, k o t velja 
to  pri izplačilu plač in d rug ih  dohodkov.

Za več informacij obiščite našo 
spletno stran www.moja-nalozba.si 
ali pokličite naše svetovalce na 
brezplačno telefonsko številko 080 
29 29.

Promocijsko sporočilo
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5000023791,47UŽITEK JE DOŽIVET 
VIKEND ŽE MED TEDNOM.

C O BISS o

So dnevi, ko je  Užitek povsod, le v pisarni ne. Zakaj torej ne bi prestavili svojih sestankov kam na lepše? Morda na plažo. Ali odmaknjeno gorsko 
razgledno točko. Ker Užitek čaka povsod, le najti ga je  treba. V tà namen je BMW razvil povsem novi BMW  X1, ki je z zgolj 5,31/1 OOkm porabe 
ob kombinirani vožnji in le 139 g izpusta CCykm, eden najbolj varčnih in hkrati ekološko prijaznih avtomobilov. Okreten in funkcionalen, močan 
in zmogljiv, prostoren in kompakten -  BMW X1 je zasnovan tako, da je kos vsakemu poslovnemu potovanju, ki si ga lahko zamislite. Edina težka 
odločitev v poslu, ki jo  boste morali sprejeti, bo tako »kam se odpeljati danes«. Več o BMW X1 in ostali ponudbi vozil na www.bmw-selmar.si.

UŽITEK JE POVSEM NOVI BMWX1.

BMW EfficientDynamics t — i
Manj em isij. V eč užitka v vožn ji. :’J

Selmar, d. o. o.
Mariborska cesta 119 
3000 Celje 
Tel.: 03 424 40 11 
info@se!mar.si

BM W X1 2.0d sDrive, poraba: izvenmestna 4,71/100km, kombinirana 5,31/100km, mestna 6,41/100km, Slika je simbolna.
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